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PLE DE L’AJUNTAMENT 

 

 
Sessió Ordinària                                                                          Dijous, 30 d’abril de 2008 
Acta núm. 5                                                                                                         1a. convocatòria 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: Sr. JOAQUIM BALSERA GARCIA. 
 
Regidors/Regidores: Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ, Sr. JOSÉ FCO. OBISPO 
VALLECILLOS, Sr. XAVIER ESTEBAN MARTÍN, Sra. ANNA BECERRA PEÑA, Sra. 
LAURA BARRUFET MIRÓ, Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, Sra. NEUS VENDRELL 
VIGO, Sra, SALVADORA SANZ RECOBENIZ, Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, Sr. 
LUÍS IGLESIAS TORO, Sr. BENET CASTILLEJOS SEGURA, Sr. JOSEP LLOBET 
NAVARRO, Sr. JOSÉ ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, Sr, SERGIO ENGLI IZQUIERDO, Sr. 
MARCEL.LÍ REYES VIDAL, Sra. MARTA JIMÉNEZ IBORRA, Sra. EMMA BLANCO 
ANGUERA, Sr. FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN, Sr. RAMON CASTELLANO 
ESPINOSA i Sr. MIGUEL ANGEL IBAÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari : Sr. Guillermo de Prada Bengoa. 
Cap del Servei de Secretaria: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor: Sr. José Mª Garcia Pascual.  
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va reunir el Ple 
de l'Ajuntament el dia trenta d’abril de dos mil vuit, en sessió ordinària, primera convocatòria, 
amb la presidència del Sr. Joaquim Balsera Garcia, alcalde-president, concorrent els senyors/les 
senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari general, Sr. Guillermo de Prada 
Bengoa. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local.  
 
I essent les divuit hores, cinc minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTES SESSIONS ANTERIORS 
 
Aprovar les actes núm. 3 (extraordinària, corresponent a la Memòria d’activitats, per part del 
Síndic Municipal de Greuges, de l’any 2007) i núm. 4 (ordinària), ambdues de data 27 de març 
de 2008. 
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PART RESOLUTIVA DEL PLE 
 

 
 
 

2 - RATIFICACIÓ DE LES PROPOSTES DE NOMENAMENT DE DOS MEMBRES 
DEL CONSELL MUNICIPAL DE MEDI AMBIENT I SOSTENIBILITAT 

 
Ratificar, d’acord amb allò que disposa l’article 8.2 del Reglament Marc d’Organització i 
Funcionament dels Consells Municipals de Participació Sectorial, les propostes de 
nomenament del Sr. Albert Torras Pérez, en representació de l’Entitat Metropolitana del 
Medi Ambient (EMSHTR) i en substitució del Sr. Llorenç Alerm Domènech, i de la Sra. Rosa 
Cardenete Gago, en representació del Consell Municipal de Comerç, com a membres del 
Consell Municipal de Medi Ambient i Sostenibilitat, òrgan de participació que amb aquesta 
modificació i a partir d’aquest acord queda constituït per les següents persones:  
 
Representants dels Grups Municipals: 
Sr. Benet Castillejos Segura (Grup del PSC). 
Sr. Jacinto Poch Homdedeu (Grup del PPC). 
Sr. Pere Balaguer Alaball (Grup d’ERC). 
Sra. Christina Moreno Eddy (Grup d’ICV-EUiA). 
Sr. Joaquim Casas Sanfeliu (Grup de CiU). 
Sr. Antonio Peña Ramos (Grup de C’s). 
 
Representants d’entitats i associacions: 
Sr. José M. Ginés Guerrero (CCOO Baix Llobregat) 
Sr. Baltasar Santos Fernández (UGT Baix Llobregat). 
Sr. Josep Maria Servent Vidal (PIMEC Baix Llobregat). 
Sr. Miquel José i Grau (Unió de Pagesos). 
Sr. Salvador Bernadó Súria (Cooperativa Agropecuària del Baix Llobregat). 
Sra. Rosa Cardenete Gago (Consell Municipal de Comerç). 
Sr. Marc Andrés Casanovas (Institut Municipal de Gestió del Patrimoni Cultural i Natural). 
Sr. Miquel Barceló García (Universitat Politècnica de Catalunya). 
Sr. Pau Navarro Espinar  (Grup ecologista QUERCUS). 
Sr. Andreu Muñoz Blay (Associació per la Defensa Forestal). 
Sr. Jordi Pons Otálora (Unió Muntanyenca Eramprunyà). 
Sr. Damià Muñoz Moreno (Federació d’Associacions de Veïns de Gavà). 
Sr. Albert Torras Pérez (Entitat Metropolitana del Medi Ambient). 
 
Veïns i veïnes de Gavà: 
Sr. Manuel Gómez Reyes. 
Sr. José Robledo Villar. 
Sr. Miguel Cobo Pedrosa. 
Sra. Ana Belén Cañizares del Rey. 
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3 - OFERIMENT I CESSIÓ AL SERVEI CATALÀ DE LA SALUT 
DE LA FINCA DESTINADA A CENTRE D’ATENCIÓ PRIMÀRIA 

(SECTOR  PLA DE PONENT)  
 

PRIMER. Oferir la cessió gratuïta al Servei Català de la Salut de la finca ubicada en el 
sector Pla de Ponent del municipi de Gavà que seguidament es descriu, la qual es troba 
pendent d’inscripció en el Registre de la Propietat: 

 
URBANA: Parcel·la destinada a equipament públic situada al sector urbanístic “Pla de 
Ponent, primera etapa” del Municipi de Gavà, assenyalada amb el núm. E.1 del Pla Parcial 
de superfície cinc mil dos cents noranta-cinc (5.295 m²) 
 
AFRONTA: Nord i Oest amb parc urbà del Pla Parcial del sector Pla de Ponent; al Sud, 
amb l’equipament E.2 del Pla Parcial del sector Pla de Ponent i a l’Est amb vial públic 
assenyalat com a Vial B al Pla Parcial del sector Pla de Ponent. 
 
L’esmentada finca es crea per agrupació de dues porcions de les següents finques registrals, 
objecte d’ocupació directa, aprovada definitivament per acord de la Junta de Govern Local 
adoptat en sessió de data 15 d’abril de 2008: 
 
PROPIETARI AJUNTAMENT DE GAVÀ: Registre de la Propietat de Gavà, tom 565, 
llibre 239, foli 177, finca 20959.  
 
VERTIX PROCAM, SL: Registre de la Propietat de Gavà, tom 686, llibre 292, folis 19-20, 
finca 22672. 

 
SEGON. La finca objecte de cessió s’ha de destinar a Centre d’Atenció Primària mitjançant 
la seva construcció i/o ús per a tal finalitat. 
 
A tals efectes si la finca cedida no es destina a la finalitat esmentada en el termini 5 anys o 
deixa de destinar-se a dita finalitat dins dels 30 anys següents, el bé objecte de cessió revertirà 
automàticament de ple dret a favor de l’Ajuntament cedent, en els termes que resulten de 
l’article 50 del Decret 336/2988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament del Patrimoni 
dels ens Local (DOGC núm. 1076, de 2/12/1988). 
 
TERCER. La construcció del Centre d’Atenció Primària a que fa referència aquest acord 
podrà ser duta a terme pel propi Servei Català de la Salut o per un tercer mitjançant qualsevol 
negoci jurídic. 
 
El terreny és apte per al seu destí com a Centre d’Atenció Primària i comptarà amb 
abastament d’aigua, evacuació d’aigües, subministrament d’energia elèctrica amb la potencia 
suficient per l’execució de l’obra i el posterior correcte funcionament de Centre d’Atenció 
Primària així com amb la instal·lació d’una estació transformadora d’energia –en el supòsit de 
ser necessari -, i el vial que dona davant del solar tindrà pavimentada la calçada i tindrà 
encintades les voreres, i correspondrà a l’Ajuntament cedent l’adopció de les mesures 
necessàries per aconseguir el seu destí a plena satisfacció del cessionari, sense cap cost o 
càrrega per aquest. 
 
Tots els impostos i taxes derivats de la construcció, instal·lació i obres del Centre d’Atenció 
Primària  gaudiran de les  exempcions i bonificacions previstes en el Reial Decret Legislatiu 
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2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, i en les Ordenances Fiscals Municipals. 
 
L’Ajuntament inclourà, si s’escau,  el Centre d’Atenció Primària dins les exempcions  de 
l’impost béns immobles que prevegin les seves ordenances fiscals, d’acord Reial Decret 
Legislatiu abans esmentat. 
 
QUART.   Prèviament a la formalització de la cessió de la finca caldrà tramitar 
l’expedient previst en l’article 49 del Reglament de Patrimoni dels Ens locals. 
 
CINQUÈ.- Facultar indistintament al Sr. Alcalde de l’Ajuntament de Gavà i al Tinent 
d’Alcalde de Coordinació i Planificació Estratègica per a dur a terme els actes i signar els 
documents que siguin necessaris per a l’efectivitat del que es disposa en el present acord. 
 
L’acord va ser adoptat per dinou (19) vots a favor (12 PSC, 3 PP, 2 ICV-EUiA, 1 CiU i 1 C’s), 
cap en contra i dues (2) abstencions (2 ERC), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Víctor Carnero va fer l’explicació inicial de la proposta, assenyalant que 
mitjançant aquest acord, l’Ajuntament de Gavà cedia gratuïtament al Servei Català de la 
Salut una finca ubicada al Pla de Ponent, per tal de ser destinada a centre d’atenció 
primària. 
 
Seguidament va fer ús de la paraula el Sr. Marcel·lí Reyes,  en nom d’ERC, el qual va 
manifestar que en principi, el seu grup donaria suport a la proposta, si no fos perquè, 
inicialment, aquest mateix equipament estava destinat a una altra zona, i a més a més 
perquè ERC entenia que venia a ser una mena de cavall de troia que entrava en un nou 
barri en el qual hi estaven en desacord. D’altra banda, si ja de per si aquest equipament 
esdevenia necessari en aquests moments, el més lògic hagués estat que s’hagués situat 
en un barri plenament consolidat, i no pas a un barri que encara no existia. En aquest 
sentit, el Sr. Reyes va posar com a exemple la possible ubicació d’aquest equipament a 
Gavà Mar, barri que disposava d’uns serveis més aviat una mica minsos en matèria 
sanitària. Com que no era així, el Sr. Marcel·lí Reyes va dir que la posició del seu grup 
seria la de l’abstenció. 
 
Finalment va tornar a fer ús de la paraula el Sr. Víctor Carnero, el qual va dir que tots el 
equipaments s’havien d’ubicar territorialment en algun lloc, afegint que en aquest sentit, 
des de l’equip de govern, mereixia la mateixa consideració aquest centre d’atenció 
primària con la guarderia infantil, o els habitatges destinats als joves a la zona de 
Bòbiles, i més quant la proposta d’ubicació d’aquest CAP estava a tot just cent metres i 
escaig del centre consolidat de la nostra ciutat. En qualsevol cas però, el Sr. Víctor 
Carnero va dir que es tractava d’un equipament que no responia a necessitats actuals, 
sinó que més aviat tractava de donar resposta a futurs creixements de la ciutat de Gavà.     
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4 - CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL DEPARTAMENT 
D’INTERIOR, RELACIONS INSTITUCIONALS I PARTICIPACIÓ DE LA 
GENERALITAT DE CATALUNYA I L’AJUNTAMENT DE GAVÀ, PER A 
LA CONSTRUCCIÓ D’UN NOU PARC DE BOMBERS 

 
PRIMER.- Aprovar el conveni de col·laboració entre el Departament d’interior, relacions 
institucionals i participació de la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de Gavà, per a 
la construcció d’un nou Parc de Bombers a la parcel·la d’equipament E-7, del Pla parcial del Pla 
de Ponent, l’esborrany del qual es troba a l’expedient administratiu. 
 
SEGON.- Facultar a l’alcalde i al tinent d’alcalde de Coordinació i Planificació Estratègica, 
Víctor Carnero López, indistintament, per a la signatura del conveni i per resoldre totes les 
qüestions que, en aquesta matèria i per aquest motiu, puguin plantejar-se. 
 
L’acord va ser adoptat per dinou (19) vots a favor (12 PSC, 3 PP, 2 ICV-EUiA, 1 CiU i 1 C’s) i  
dos (2) en contra (2 ERC), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots 
afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió 
(21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Després d’una explicació detallada de la proposta per part del Sr. Víctor Carnero, va fer 
ús de la paraula el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, el qual va dir en primer lloc que 
aquest era el segon cavall de troia que avançava cap el Pla de Ponent; i en segon lloc, 
que a més, d’una banda, el seu grup havia presentat al·legacions, i d’altra, que el 
projecte, apart que era d’una lletjor estètica important, o al menys d’estètica força 
discutible, a més comportava un gran impacte ambiental, atesa l’enorme massa de 
formigó i la seva pròpia ubicació, que venia a trencar el discurs sobre el nou barri. 
Finalment, el Sr. Reyes va manifestar que a la comissió havia quedat molt clar que amb 
unes simples obres d’arranjament, es podia passar amb les instal·lacions actuals. En 
últim terme, atès que no s’havien estimat les seves al·legacions, ni total ni parcialment, 
la posició del seu grup seria contrària a la proposta, votant en contra de la mateixa.  
 

 
5 - PLA ESPECIAL EQUIPAMENT 7a  3 DE LA SENTIU 

(aprovació provisional) 
 
Va ser retirat de l’ordre del dia. 

 
 
6 - INICIACIÓ TRÀMITS ADJUDICACIÓ DE LA CONCESSIÓ PER A L'ÚS 
I EXPLOTACIÓ D'UNA INSTAL·LACIÓ DE LLEURE AMB BAR, 
RESTAURANT, SERVEIS I PISCINA AL TERRENY DE DOMINI PÚBLIC 
MUNICIPAL “LES MARINES I”, DE GAVÀ MAR. 

 
PRIMER.- Iniciar els tràmits per a l'adjudicació, mitjançant concurs, de la concessió 
administrativa per a l'ús i explotació d’una instal·lació de lleure amb bar, restaurant, serveis 
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i piscina, al terreny de dominic públic municipal “Les Marines I”, de Gavà Mar, d’acord 
amb les característiques que s’assenyalen al Plec de Condicions.  
 
SEGON.- Aprovar el Plec de Condicions Regulador de la concessió administrativa. D'acord amb 
allò que disposa el Reglament de Patrimoni dels ens locals, la documentació i el plec de 
condicions quedaran exposats al públic (en la Secretaria General de l'Ajuntament, en hores 
d'atenció al públic) a l'objecte que, durant el termini dels 30 dies hàbils següents al de publicació 
del corresponent anunci en el Butlletí Oficial de la Província, puguin presentar-se reclamacions i 
al·legacions, les quals seran resoltes per aquest mateix òrgan municipal.  
 
Al mateix temps s'anunciarà la iniciació dels tràmits per a l'adjudicació de la concessió, la 
qual, a la vista de les reclamacions i al·legacions, si n'hi haguessin, s'ajornaria si fos necessari.  
 
L’acord va ser adoptat per setze (16) vots a favor (12 PSC, 2 ICV-EUiA, 1 CiU i 1 C’s), cap en 
contra i cinc (5) abstencions (3 PP i 2 ERC), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 

 
 

7 - INICIACIÓ TRÀMITS ADJUDICACIÓ CONCESSIÓ DELS TERRENYS DE 
DOMINI PÚBLIC MUNICIPAL PER A LA COL·LOCACIÓ, MANTENIMENT 
I EXPLOTACIÓ PUBLICITÀRIA DE SUPORTS LLUMINOSOS (OPIS) I LA 
COL·LOCACIÓ I MANTENIMENT D’ALTRE MOBILIARI D’INTERÈS 
GENERAL, A GAVÀ. 

 
PRIMER.- Iniciar els tràmits per a l'adjudicació mitjançant, concurs, de la concessió 
administrativa per a l'ús privatiu dels corresponents espais de domini públic, per a la col·locació, 
manteniment i explotació publicitària de cinquanta (50) suports lluminosos (OPIS) i la col·locació 
i manteniment d’altre mobiliari urbà d’interès general, a Gavà, d’acord amb les característiques 
que s’assenyalen al Plec de Condicions.  
 
SEGON.- Aprovar el Plec de Condicions Regulador de la concessió administrativa. D'acord amb 
allò que disposa el Reglament de Patrimoni dels ens locals, la documentació i el plec de 
condicions quedaran exposats al públic (en la Secretaria General de l'Ajuntament, en hores 
d'atenció al públic) a l'objecte que, durant el termini dels 30 dies hàbils següents al de publicació 
del corresponent anunci en el Butlletí Oficial de la Província, puguin presentar-se reclamacions i 
al·legacions, les quals seran resoltes per aquest mateix òrgan municipal.  
 
Al mateix temps s'anunciarà la iniciació dels tràmits per a l'adjudicació de la concessió, la 
qual, a la vista de les reclamacions i al·legacions, si n'hi haguessin, s'ajornaria si fos necessari.  
 
L’acord va ser adoptat per dinou (19) vots a favor (12 PSC, 3 PP, 2 ERC i 2 ICV-EUiA), cap en 
contra i dues (2) abstencions (1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
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2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. José Obispo va fer una explicació detallada de la proposta d’acord, amb indicació 
dels diferents elements que eren objecte de la concessió i dels aspectes essencials de la 
mateixa, especialment pel que feia al procediment de selecció, la seva durada i el 
manteniment i conservació de les instal·lacions.  
 
A continuació, va fer ús de la paraula el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom de Ciutadans, 
el qual va dir que el seu grup estava totalment d’acord amb la instal·lació dels pannells 
informatius, ja que contribuirien a millorar de manera notable la informació municipal, 
mentre que respecte dels suports lluminosos va manifestar que, al seu entendre, eren 
purament comercials, llevat de tres o quatre campanyes institucionals, afegint en aquest 
sentit que aquestes campanyes institucionals no es vinguessin a afegir a les ja existents, 
de tal manera que, o bé es mantenien les campanyes institucionals (Festa Major, 
Espàrrecs, Sant Nicasi, etc., ) tal com ara es portaven a terme en els suports actuals, o bé 
pel contrari, si es pensaven utilitzar per dites campanyes els suports lluminosos, no es 
complementessin amb els suports que ara es feien servir, amb la finalitat de no 
incrementar la despesa. 
 
El Sr. José Obispo va tornar a fer ús de la paraula, només per indicar que en el plec de 
condicions es fixava que en el cas dels suports lluminosos, aquests es posarien a 
disposició de l’ajuntament per tal de poder realitzar un mínim de quatre campanyes 
institucionals, que podien ser més, però que en tot cas, corresponia a l’ajuntament 
decidir quines serien les campanyes, quan i de quina manera es farien, sense que res 
s’oposés a que aquests podessin ser complementaris d’altres campanyes. 

 
 
 

8 - PRÉSTEC AMB  DEXIA SABADELL BANCO LOCAL S.A. 
PER AL FINANÇAMENT D’ INVERSIONS DE L’ANY 2008 

 
PRIMER.- Contractar amb el DEXIA SABADELL BANCO LOCAL S.A., un préstec per 
un import de 2.640.000.- Euros, destinat a finançar aquelles actuacions o projectes d’inversió 
contemplades dintre del Pressupost General de la Corporació de l’any 2.008, aprovant la 
formalització del mateix amb les següents condicions: 
 

- Import: 2.640.000.- € 
- Modalitat:  Préstec a tipus d’interès FIX BONIFICAT 
- Tipus d’interès:    

 
Durant el període de disposició/carència : Euribor més 0.08% 
 
Durant la resta del termini: Tipus fix del 3,89% en base ACT/360 llevat que l’Euribor 
12 mesos de la pantalla Euribor01 de Reuters observada 8 dies hàbils abans de finalitzar 
el període d’interès anual, sigui superior al 6.00% . En aquest cas, el tipus d’interès que 
s’aplicaria per aquest període seria un tipus resultant de la següent operació : 3.89% + 5 
x (Euribor 12 mesos – 6%)  
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 - Comissions: exempt 
 - Carència d’amortització: 2 anys 
 - Termini d’amortització: 20 anys 
 - Liquidació d’interessos i amortització: anuals 

 
SEGON.- Afectar com a garantia específica d’aquesta operació, la participació municipal en 
els tributs de l’Estat, en part proporcional que correspongui, puntualitzant que la quantitat total 
liquidada per aquest concepte en l’exercici 2.007 va pujar la quantitat de 9.087.841,53€. 
 
TERCER.- Autoritzar el senyor alcalde o persona en qui delegui per a resoldre quantes 
incidències poguessin plantejar-se; firmar els documents necessaris; formalitzar  l’oportuna 
operació de préstec, i percebre el capital del mateix. 
 
L’acord va ser adoptat per catorze (14) vots a favor (12 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i set 
(7) abstencions (3 PP, 2 ERC, 1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 

---------- 
 
Després de l’explicació detallada de la proposta per part de la Sra. Raquel Sánchez, va fer ús de la 
paraula el Sr. Sergi Engli, en nom del PPC, el qual va manifestar que el seu grup municipal 
s’abstindria en aquesta qüestió, tota vegada que consideraven que es tractava d’un element que 
formava part del pressupost general de l’ajuntament. Això no obstant, el Sr. Engli va indicar que 
encara que les condicions eren bones, el cert era que segons l’informe de la intervenció municipal, 
amb aquest endeutament ens situàvem ja sobre el 93 % dels ingressos previstos, quan tot just fa 
tres anys estàvem al voltant del 70 %. 
 
 

9 - PRESTACIÓ D’AVAL I DE COMFORT LETTER A FAVOR DE GTI,SA 
PER A LA CONCERTACIÓ DE PÒLISSA DE TRESORERIA 

 
PRIMER.- Donar-se per assabentat de la proposta de finançament a l’empresa de capital 
íntegrament municipal Gavanenca de Terrenys i Immobles, S.A. (GTI, S.A.), mitjançant la 
contractació d’una pòlissa de crèdit, per un import de dotze milions d’euros (12.000.000 €) 
amb el Banc Santander,S.A. per atendre necessitats transitòries de tresoreria, de conformitat 
amb l’article 51 de la Llei d’Hisendes Locals i amb les condicions econòmiques bàsiques 
següents: 
 
Import:  12.000.000 €. 
Termini:  12 mesos. 
Condiciones: Euribor tres mesos + 0,85 % (associat a Swap flotant bonificat, instrument de 

cobertura de l’Euribor que al tipus actual comporta una reducció del diferencial 
en 0,10 %, quedant en + 0,75 % ) 

Comissions: Exempt. 
Aval:   Ajuntament de Gavà fins a 2.000.000 €. 
Comfort letter de l’Ajuntament de Gavà per 10.000.000 € 
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SEGON.- Prestar l’aval fins a dos milions d’euros (2.000.000 €) a Gavanenca de Terrenys i 
Immobles, SA front al Banc de Santander ,S.A. per respondre de les obligacions derivades del 
contracte de pòlissa de crèdit abans esmentat i en els termes estipulats a la minuta que consta en 
l’expedient.  
 
TERCER.- Subscriure carta de patrocini i conformitat “Comfort Letter” a favor de 
Gavanenca de Terrenys i Immobles, SA davant de l’entitat finançadora Banc de Santander, S.A, 
per l’import restant de deu milions d’euros (10.000.000 €) de la pòlissa de crèdit referida a en 
els següents termes: 
 
L’Ajuntament coneix totes les condicions generals i particulars, així com les estipulacions 
financeres que integren el contracte a subscriure per ambdues parts, al qual dóna la seva  
conformitat. 
 
L’Ajuntament, en el cas que decidís alienar total o parcialment l’actual paquet accionarial que 
posseeix a GTI, SA i això suposés una pèrdua de control efectiu sobre aquesta, es compromet 
prèviament a obtenir el consentiment del Banco Santander, S.A., i a atorgar, si s’escau, 
garanties suficients en els termes que s’acordessin. Alternativament, si es donés la situació 
descrita de modificació de l’estructura accionarial, l’Ajuntament també reconeix el dret 
reservat de l’entitat Banco Santander, S.A. a reclamar la cancel·lació de compte de crèdit, 
prèviament a qualsevol compravenda d’accions. 
 
l’Ajuntament confirma que mantindrà, en aquest cas, la habitual política de vetllar per les seves 
empreses municipals, assegurant-se de que compleixen les seves obligacions de pagament 
contretes en el decurs del seu finançament bancari. 
  
El contingut d’aquesta presa de raó i conformitat tindrà efectes i romandrà vigent fins que es 
paguin tots els imports que l’ empresa GTI.SA degui derivats d’aquest compte de tresoreria. 
 
QUART.- Facultar el Sr. Alcalde, Sr. Joaquim Balsera García, i la Tinent d’Alcalde i Regidora 
Delegada d’Economia, Sra. Raquel Sánchez Jiménez, qualsevol dels mateixos indistintament, 
per l'execució i formalització d'aquest acord, amb facultats per completar, interpretar, 
subsanar errors en el mateix així com per resoldre quantes qüestions --amb motiu de la 
formalització de l’operació--  es puguin plantejar. 
 
L’acord va ser adoptat per catorze (14) vots a favor (12 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i set 
(7) abstencions (3 PP, 2 ERC, 1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 

---------- 
 

La Sra. Raquel Sánchez va dir que amb aquesta proposta es tractava de donar-se per 
assabentat de la proposta de finançament a l’empresa municipal GTI, mitjançant la 
contractació d’una pòlissa de crèdit, per un import de dotze milions d’euros, per tal 
d’atendre les necessitats transitòries de tresoreria, en les condicions econòmiques que 
venien fixades a l’ordre del dia. Així mateix, va dir que es tractava de la renovació de la 
pòlissa de tresoreria que ja existia, per bé que en aquest cas es demanava que per part de 
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l’ajuntament es prestés un aval per import de dos milions d’euros, a la vegada que 
subscriure una carta de patrocini i conformitat “Comfort Letter”.  
 
Seguidament va fer ús de la paraula el Sr. Sergi Engli, en nom del PPC, el qual va 
assenyalar que sobre aquest punt, a l’igual que en l’anterior, va dir que la posició del seu 
grup seria la de l’abstenció, per bé que va voler afegir o comentar el fet de que les 
condiciones econòmiques havien variat enormement, tot i que era cert que hores d’ara 
havien canviat per tothom, com era prou conegut, si bé calia tenir en compte que a partir 
d’ara, els dos milions d’euros que l’ajuntament tenia d’avalar, es convertien a efectes de 
qualsevol entitat pública, en endeutament per l’ajuntament de Gavà, la qual cosa 
significava que aquest estava ja n el 98,5 % dels seus ingressos, i això – va dir - només 
en qüestió de tres minuts. 
 
Va respondre la Sra. Raquel Sánchez, indicant que tal com deia el mateix Sr. Engli, es 
tractava d’una operació de tresoreria a curt termini, pel mateix import de la pòlissa de 
tresoreria que ja existia, i en tot cas, que l’aval municipal es tractava d’una condició 
imposada per l’entitat financera, degut no a la situació de l’ajuntament, sinó a la 
conjuntura econòmica actual, prou coneguda per tothom. 

 
 

 
10 - NOMENAMENT DELS TRES REPRESENTANTS DE L’AJUNTAMENT DE 
GAVÀ EN EL PLENARI DEL CONSELL CONSULTIU I ASSESSOR DEL 
CONSORCI PER A LA GESTIÓ DE LA TELEVISIÓ DIGITAL LOCAL 
PÚBLICA DE LA DEMARCACIÓ DEL BAIX LLOBREGAT DELTA 

 
Nomenar els senyors/senyores que tot seguit es diran membres del Plenari del Consell 
Consultiu i Assessor del Consorci per a la gestió de la televisió digital local pública de la 
demarcació Baix Llobregat Delta, en aplicació i compliment del que es disposa a l’art . 13.2.b) 
del Reglament d’Organització i Funcionament del Servei Públic Audiovisual de l’esmentat  
Consorci: 
 
  Senyora CARMEN GARCIA HERNANDEZ 
  Senyor MANUEL MANIEGA PRIETO 
  Senyora CARMEN LUQUE TORRES 
 
Es fa constar que es compleix el requisit de, si més no, dos dels tres nomenats (en aquest cas 
els tres) han de ser “representants d'entitats o associacions locals o persones de rellevància 
professional, cultural o social”, exigit a l’esmentat article del Reglament. 
 
L’acord va ser adoptat per catorze (14) vots a favor (12 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i set 
(7) abstencions (3 PP, 2 ERC, 1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
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11 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “GAVANENCA D’OBRES, S. L.”, RELATIU A 

L’APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS 
Exercici 2007 

 
Primer.- Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys i la memòria) 
l’informe de la gestió i la proposta d’aplicació del resultat, corresponent a l’exercici de l’any 
2007 de l’entitat Gavanenca d’Obres, SL., formulada pel Consell d’Administració de 
l’esmentada empresa de 12 de març de 2008, de conformitat amb el que disposen els arts. 171 i 
ss. del RD. Legislatiu 1564/1989 de 22 de desembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de 
Societats Anònimes, i 84 i ss. de la Llei 2/1995, de 23 de març, de societats de responsabilitat 
limitada. 
 
L’import total del resultat de l’exercici és de: 
 

 A reserves voluntàries ....................... 574’16 € 
 

Els comptes anuals, l’informe de gestió i la proposta d’aplicació del resultat consten en 
l’expedient. 
 
Segon.- Presentar, en el termini del mes següent a aquesta aprovació, per al seu dipòsit en el 
Registre Mercantil, la certificació dels acords d’aprovació dels comptes anuals i d’aplicació 
del resultat, a la que s’hi adjuntarà un exemplar de cadascun dels esmentats comptes, així com 
l’informe de gestió. 
 
L’acord va ser adoptat per catorze (14) vots a favor (12 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i set 
(7) abstencions (3 PP, 2 ERC, 1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 
 

12 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “GAVÀ TELEVISIÓ, SL”-, RELATIU A 

L’APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS 
Exercici 2007 

 
Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys i memòria abreujats), 
l’informe de la gestió i la proposta d’aplicació del resultat, corresponent a l’exercici de l’any 
2007 de l’Entitat Gavà Televisió SL, formulada pel Consell d’Administració de l’esmentada 
empresa en data 21 de març d’enguany, de conformitat amb el que disposen els articles 171 i ss. 
del RD Legislatiu 1564/1989 de 22 de desembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de 
societats anònimes i 84 i ss. de la Llei 2/1995, de 23 de març, de Societats de responsabilitat 
limitada. 
 
L’import total del resultat de l’exercici és de 
   
 Base de repartiment 

Pèrdues i Guanys    140.840’54 € 
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Distribució 
A resultats negatius d’exercicis anteriors               0  
A reserva legal                                                       14.084’05 € 
A reserva voluntària                                             126.756’49 € 
TOTAL DISTRIBUÏT:                                          140.840’54 €    

 
Els comptes anuals, l’informe de gestió i la proposta d’aplicació del resultat consten en 
l’expedient. 
 
L’acord va ser adoptat per catorze (14) vots a favor (12 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i set 
(7) abstencions (3 PP, 2 ERC, 1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 
 

13 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “GTI, S.A.”, RELATIU A 

L’APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS 
(Exercici 2007) 

 
Primer.- Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys i la memòria), 
l’informe de la gestió i la proposta d’aplicació del resultat, corresponent a l’exercici de l’any 
2007 de l’entitat Gavanenca de Terrenys i Immobles, SA (GTI, SA), formulats pel Consell 
d’Administració de l’esmentada empresa, de conformitat amb el que disposen els arts. 171 i ss. 
del R.D. Legislatiu 1564/1989 de 22 de desembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de 
Societats Anònimes. 
 
L’import total del resultat de l’exercici és de: 
 

?? Benefici .............................  17.628’26 € 
?? A reserva legal ..................    1.762’83 €  
?? A reserves voluntàries.......   15.865’43 € 

 
Els comptes anuals, l’informe de gestió i la proposta d’aplicació del resultat consten en 
l’expedient. 
 
Segon.- Procedir, en el termini del mes següent a aquesta aprovació, a la presentació, per al 
seu dipòsit en el Registre Mercantil, de certificació dels acords d’aprovació dels comptes 
anuals i d’aplicació del resultat, a la qual s’adjuntarà un exemplar de cadascun dels esmentats 
comptes, així com l’informe de gestió. 
 
L’acord va ser adoptat per catorze (14) vots a favor (12 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i set 
(7) abstencions (3 PP, 2 ERC, 1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
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2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 
 

14 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE 
LA SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “GTI, S.A.”, RELATIU A LA 

REELECCIÓ DE “CORTES Y ASOCIADOS AUDITORES, S.L.” 
COM AUDITOR DE L’EXERCICI DE 2008 

 
Reelegir a “CORTES Y ASOCIADOS AUDITORES, S.L”, amb domicili a Barcelona 
(08008), C/ Mallorca, 235, 2n, 2a, CIF núm. B-60247020, inscrita en el Registro de Sociedades 
de Auditoria del Instituto de Contabilidad y Auditoria de Cuentas, depenent del Ministerio de 
Economia y Hacienda, amb el núm. SO 864, com auditors de comptes de la societat privada, 
el capital de la qual pertany íntegrament a l’Ajuntament de Gavá “GAVANENCA DE 
TERRENYS I IMMOBLES, S.A. (GTI,SA).  
 
La reelecció es fa per a la revisió dels comptes anuals i informe de gestió corresponent a 
l’exercici de 2008. 
 
La retribució serà la resultant d’aplicar les tarifes generals d’honoraris mínims professionals 
del Instituto de Auditores-Censores Jurados de Cuentas de España i del Col.legi d’Auditors-
Censors Jurats de Comptes de Catalunya. 
 
L’acord va ser adoptat per catorze (14) vots a favor (12 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i set 
(7) abstencions (3 PP, 2 ERC, 1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 

 
15 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 

SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “PRESEC, S.A.”, RELATIU A 
L’APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS 

(Exercici  2007) 
 
Primer.- Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys i la memòria) 
l’informe de la gestió i la proposta d’aplicació del resultat, corresponent a l’exercici de l’any 
2007 de l’entitat Prestació de Serveis al Ciutadà, SA. (PRESEC, SA.), formulada pel Consell 
d’Administració de l’esmentada empresa de 12 de març de 2008, de conformitat amb el que 
disposen els arts. 171 i ss. del RD. Legislatiu 1564/1989 de 22 de desembre, pel qual s’aprova el 
text refós de la Llei de Societats Anònimes. 
 
L’import total del resultat de l’exercici és de: 
 

?? A compensació de resultats negatius 
d’exercicis anteriors ......................... 638’71  Euros 

 
Els comptes anuals, l’informe de gestió i la proposta d’aplicació del resultat consten a 
l’expedient. 
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Segon.- Presentar, en el termini del mes següent a aquesta aprovació, per al seu dipòsit en el 
Registre Mercantil, la certificació dels acords d’aprovació dels comptes anuals i d’aplicació 
del resultat, a la que s’hi adjuntarà un exemplar de cadascun dels esmentats comptes, així com 
l’informe de gestió. 

 
L’acord va ser adoptat per catorze (14) vots a favor (12 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i set 
(7) abstencions (3 PP, 2 ERC, 1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 

 
16 – ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL 

DE LA SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “PRESEC, S.A.”, RELATIU AL  
NOMENAMENT DE “ALGORITMO AUDITORES, SL.” COM AUDITOR 

DELS EXERCICIS 2008, 2009 i 2010 
 
Nomenar com auditor de comptes de la Societat privada “Prestació de Serveis al Ciutadà, SA. 
(PRESEC, SA), el capital social de la qual pertany íntegrament a l’Ajuntament de Gavà, per als 
exercicis 2008, 2009 i 2010, a la firma d’auditoria ALGORITMO AUDITORES, SL., amb 
domicili a Barcelona (08010), c/ d’Ausiàs March, 13, 4t. 3ª, i amb CIF núm. B6407440, 
constituïda el 10 de gener de 2006 davant el notari Luis F. Pazos Pezzi, protocol núm. 34, 
inscrita en el Registre Mercantil de Barcelona el 28 d’abril de 2006, al tom 38480, foli 95, full B 
328015 i inscrita en el Registre Oficial d’Auditors de Comptes amb data 24 de gener de 2007, 
amb núm. S1795. 
 
La retribució serà de 8.000 € a l’any, més IVA, revisable amb l’IPC. 
 
L’acord va ser adoptat per catorze (14) vots a favor (12 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i set 
(7) abstencions (3 PP, 2 ERC, 1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 
 

17 - ACORD DEL PLE DE L'AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL PRESTACIÓ DE SERVEIS AL CIUTADÀ, 
S.A. (PRESEC, S.A.) RELATIU Al CESSAMENT  DEL SR. MANUEL ROMERO 
GARCÍA, COM A MEMBRE DEL CONSELL D’ADMINISTRACIÓ DE LA 
SOCIETAT  I AL NOMENAMENT DEL SR. FRANCESC IRIS AGUSTÍ, COM A 
NOU CONSELLER. 
 

PRIMER.- Disposar el cessament --per  renúncia formulada i presentada el dia  21 d’abril de 
2008--  del Sr. MANUEL ROMERO GARCÍA, com a membre del Consell d’Administració de 
la societat municipal PRESTACIÓ DE SERVEIS AL CIUTADÀ, S.A. (PRESEC, S.A.), a 
l’empara del que es preveu a l’art. 9 dels seus Estatuts, i amb efectes des de la data  de la 
renúncia (21.4.08).   
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SEGON.- Nomenar per cobrir la vacant produïda, el Sr. FRANCESC IRIS AGUSTI, de 
nacionalitat espanyola, nascut el dia  11 de març de 1980 , veí de Gavà , Plaça 1r de Maig, núm. 
3,bx, 2a , amb DNI núm.44.423.826-Q. 
 
El nomenament es fa pel període pendent de complir pel Conseller substituït. La separació podrà 
ser acordada en qualsevol moment per la Junta General (Ajuntament en Ple).El nomenament 
haurà d'ésser acceptat per l’interessat mitjançant compareixença davant el Secretari de 
l'Ajuntament, amb declaració --a més-- de què no està sotmès a cap dels supòsits de prohibició 
establerts en l'Art. 124 del Text Refós de la Llei de Societats Anònimes, ni a cap classe 
d'incompatibilitat, en especial les de la Ley 12/1995, de 11 de mayo. 
 
  

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ 

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

PRECS I PREGUNTES 
 

En el torn de Precs i Preguntes, el Sr. Alcalde va dir que, en primer lloc, hi havia una 
intervenció del Sr. Ibáñez (C’s) a la passada sessió ordinària que encara restava per contestar, en 
relació amb el mobiliari de la platja a càrrec de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, referida a 
que els que tenien la sort de poder passejar sovint pel Passeig Marítim havien passat de la 
il·lusió de veure com l’AMB estava col·locant una nova dutxa (per tal de – pensaven - 
solucionar el problema de les cues que a l’estiu es formen a l’hora d’anar a dinar) a la decepció 
de veure com un cop instal·lada la nova es treia la anterior que – igualment creien - estava en un 
correcte estat de funcionament i manteniment. Per aquest motiu i a la passada sessió el Sr. 
Ibáñez va pregar a l’equip de govern que traslladés a l’AMB la pregunta de quina era la raó 
d’aquesta actuació. 
 
En relació a aquesta qüestió, el Sr. Obispo va respondre que aquests treballs responien a la 
programació ordinària que duu a terme l’Àrea Metropolitana de Barcelona per tal de mantenir el 
nivell de qualitat habitual dels serveis de platges metropolitanes. Des de l’Àrea Metropolitana – 
digué el Tinent d’Alcalde - s’entén que els elements instal·lats a Gavà són suficients. 
Malauradament, davant la greu situació de sequera que patim, les esmentades dutxes no estaran 
pas operatives durant la temporada de platges.  
 
Tot seguit es va procedir a contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat 
més de vint i quatre hores d’antelació, havien estat formulats pels diferents regidors/res o grups 
municipals. Tot seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de 
les corresponents respostes. 
 
El primer Grup Municipal a qui el Sr. Alcalde va donar la paraula per començar a formular els 
precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el Grup Popular.  
 
Efectivament, el regidor d'aquest grup, Sr. Sáez, atesa --va dir-- la persistent sequera que pateix 
Catalunya des de fa anys i que ha esdevingut més greu durant aquest hivern, els ciutadans de 
Gavà tenien restringides determinades pràctiques relacionades amb el consum d’aigua de les 
xarxes d’abastament com el rec de jardins i zones verdes, ja siguin de caràcter públic o privat. 
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Aquesta mesura --digué també el Sr. Sáez-- implica una degradació medioambiental molt 
important, ja que els ciutadans, en cas de no comptar amb una forma alternativa per l’obtenció 
d’aigua, han de deixar morir els jardins, plantes, horts, i zones verdes en general. Qualsevol 
mesura que es prengui des de les administracions per conscienciejar els ciutadans de la 
necessitat d’estalviar aigua és positiva, però també és important oferir qualsevol alternativa per 
reduir el consum d’aigua. Una de les propostes per ajudar a assolir aquest objectiu ha estat la de 
distribuir entre els ciutadans uns dispositius reguladors del cabal de l’aigua per col·locar a les 
aixetes de les llars. Era per aquests motiu que pregava a l’Equip de govern que ofereixi als 
ciutadans que així ho desitgin la possibilitat d’utilitzar l’aigua freàtica dels pous, mitjançant el 
pagament que s’acordi prèviament, per tal de poder regar els jardins de les comunitats privades 
o particulars, igual que fa l’Ajuntament amb els parcs de la ciutat per garantir el seu 
manteniment. I que reparteixi de forma gratuïta entre els veïns i veïnes un dispositiu regulador 
del cabal de l’aigua per les aixetes, i així poder disminuir el consum d’aigua i conscienciejar la 
ciutadania de la gravetat de la sequera. 
 
 
Per part de l'Equip de Govern va contestar el Tinent d’Alcalde Sr. José Obispo  dient que 
l’Ajuntament de Gavà no podia oferir la utilització d’aigua del nivell freátic de pous,  senzillament 
perquè no en tenia cap. L’Ajuntament de Gavà, com vostè deu saber, va signar un conveni per a la 
utilització d’una captació “especial” que la Societat General d’Aigües (propietària dels drets 
d’aprofitament hídric d’aquella zona) ha construït al carrer Olocau. Amb aquesta aigua es reguen 
“algunes” zones i jardins de la ciutat que, per aquest any, s’ha considerat adients per tal d’evitar 
les grans pèrdues que la sequera pot provocar en els nostres parcs. L’Ajuntament no té intenció, de 
moment, de repartir gratuïtament cap regulador de cabal, però si que ha invertit, i seguirà invertint 
en campanyes de conscienciació ciutadana per tal de fer un ús racional d’aquest bé tant escàs que 
és l’aigua. 
 
En una segona intervenció del PP, el portaveu del PP  - Sr. Llobet - va exposar que durant el Ple 
municipal del març de l’any passat, el Grup Municipal del Partit Popular va instar a l’equip de 
govern a estudiar les necessitats dels ciutadans per tal d’oferir un nou servei d’autobús que unís 
Gavà amb l’aeroport del Prat. Un any més tard - va dir el portaveu del PP - molts municipis de 
l’àrea de Barcelona i més concretament del Baix Llobregat, han implementat un servei 
d’autobús que uneix cadascuna de les zones amb l’aeroport, com és el cas de Cornellà, Sant 
Joan Despí, o Sant Boi. No és el cas de Gavà, tot i que la necessitat de connectar ambdós punts 
amb un transport públic de qualitat és creixent, i ho serà en cara més quan entri en funcionament 
la nova Terminal Sud. D’altra banda, el Departament de Política Territorial i Obres públiques 
preveu en el Pla de Transport de Viatgers de Catalunya 2008-2012 la millora de connexions 
entre les poblacions del  Garraf i l’aeroport a través d’una xarxa de transport públic, però un 
cop, més, Gavà no sembla una prioritat en aquest Pla. Era per així que el Sr. Llobet formulava 
un prec en el sentit de demanar a l’Equip de Govern que torni a estudiar la necessitat de crear 
una línia d’autobusos que uneixi Gavà, Castelldefels i Viladecans amb l’Aeroport del Prat, i ho 
traslladi a l’Autoritat del Transport Metropolità per tal que inclogui aquesta millora 
d’accessibilitat en el pla de mobilitat de l’aeroport que s’està redactant amb motiu de l’entrada 
en funcionament de la nova Terminal Sud. 
 
Va contestar el prec el Sr. Benet Castillejos dient que, com vostè ja sap, l’equip de govern, en 
relació al transport públic, ha fixat tot un seguit de prioritats: La millora de les freqüències del 
Gavàbus; fer arribar l’autobús fins Can Tríes; i també, com no podia ser d’altra manera, apropar 
l’aeroport i la futura ciutat aeroportuaria als nostres ciutadans i ciutadanes. És per això – va 
afegir el regidor que l’Alcalde de Gavà, juntament amb els de les poblacions veïnes, ja ha 
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formulat una petició a la Entitat Metropolitana del Transport per què estudiï i implanti la creació 
d’aquesta nova línia de bus. 
 
La tercera intervenció del PP en aquest torn de precs i preguntes va anar a càrrec del Sr. Engli, i   
va anar referida a un servei de vigilància permanent als parcs de la ciutat. Fent-nos ressò de les 
queixes de molts veïns de Gavà, principalment amb fills petits, a l’inici d’aquest mandat – va dir 
el regidor - el Grup Municipal del Partit Popular va instar a l’equip de govern a instaurar un 
servei de vigilància permanent als parcs de la ciutat on és freqüent trobar drogodependents i 
xeringues utilitzades al terra i a les papereres. Es tracta – digué - dels parcs del Mil·leni, de la 
Torre Lluc i del Calamot, espais d’oci i lleure per a tots els veïns, però que fan servir 
principalment nens i nenes per jugar. És evident el risc que pot implicar el fet que un nen agafi o 
toqui una d’aquestes xeringues utilitzades, com les que mostrem a les fotografies que hem 
adjuntat. Atès que en repetides ocasions se’ns ha acusat d’alarmistes i catastrofistes pel simple 
fet de voler que aquest Ajuntament prengui mesures per vetllar per la seguretat de la ciutadania, 
i concretament dels nens i nenes, especifiquem que algunes de les fotografies adjuntades 
corresponen al dia 1 d’abril, data en què l’equip de govern si ha de tenir constància que 
l’Ajuntament va rebre l’avís de la presència de xeringues al Parc de la Torre Lluc, i la 
conseqüent petició per a que fossin retirades d’immediat. I atès que la resposta que se’ns va 
donar en l’anterior ocasió –en la sessió plenària del juliol de l’any passat- explicant que 
l’Ajuntament garanteix la seguretat de tots els ciutadans a través de la presència de Policia 
Municipal i  Agents Cívics, no resulta ni eficaç ni efectiva, ja que la situació no ha millorat, el 
Sr. Engli, en nom del PP , formulà un prec demanant a l’Equip de Govern que instauri un servei 
de vigilància permanent a aquests parcs, on és freqüent trobar drogodependents que deixen les 
xeringues utilitzades a zones de lleure públiques, per tal d’evitar possibles accidents i millorar la 
seguretat dels usuaris dels parcs de la ciutat. 
 
Sr. Engli – va dir el Sr. José Obispo - la forma de plantejar la seva pregunta no fa més que 
ratificar-me en el que li he dit en multitud d'ocasions: els seus plantejaments són alarmistes i, en 
molts casos, fins a catastrofistes. O potser vostè ha utilitzat la queixa del veí J.M.P. (al com se li ha 
contestat) i les seves fotografies, que coincideixen exactament amb les quals vd. ha adjuntat al 
formular aquesta pregunta. D'entrada, com vostè sap, la drogoaddicció és un problema que, 
desgraciadament, afecta a tots els estrats de la societat i que no se soluciona única i exclusivament 
amb l'acció policial, sinó que ha de tractar-se amb polítiques transversals i amb la intervenció de 
tots els estaments implicats (socials, administratius, culturals, polítics i, també, policials), els quals 
també estan actuant. Els parcs de Gavà ni estan plens de drogaaddictes ni de xeringues, per a 
comprovar-lo només ha de sortir al carrer i passejar per aquests parcs que vd. diu i els veurà plens, 
però de nens i nenes jugant i de mares, pares i avis, observant els seus jocs. Això no vol dir que, 
puntualment, pugui donar-se el cas que un drogodependient hagi llençat una xeringa en un 
parterre, en un parc infantil o en qualsevol altra part de la ciutat. PRESEC té un servei específic 
especialitzat, format i dotat de les mesures de seguretat necessàries per a plantar cara a aquesta 
eventualitat. Paral·lelament, tot el personal de l'empresa que presta serveis en els parcs (jardiners, 
electricistes, etc.) revisen i si és el cas es retiren. Quant als parcs infantils hi ha un servei específic 
de neteja que ha doblegat la freqüència de neteja en els parcs, es fan 2 vegades al dia , els 7 dies de 
la setmana. Tampoc creiem que sigui necessari que cada parc de Gavà aquest vigilat per un policia 
municipal, el servei de Guàrdies de Barri, de patrulles i les agents cíviques són suficients per a 
garantir la tranquil·litat de tots aquells que gaudeixen en els parcs de la nostra ciutat. Un servei 
permanent de policia en tots els parcs i jardins, significaria incrementar la plantilla en uns 30 
agents (només en torn partit), ja que vd. voldrà que se segueixi patrullant i que se segueixi prestant 
el servei en els carrers, i que no es deixi de realitzar cap dels serveis que es presten. Torno a dir el 
mateix que abans, senyor Engli, vostè és el primer que diu que l'Ajuntament ha de controlar la 
despesa, en canvi, també és el primer que en les seves propostes ens demana que gastem més.  
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Finalment, la darrera intervenció del PP (en haver retirat un prec sobre un semàfor fos a la 
Rambla) va anar a càrrec del Sr. Engli qui es va referir al conflicte laboral que hi havia entre els 
treballadors de l’empresa d’autobusos Mohn, i que fins que no s’arribi a un acord amb els 
conductors – digué el regidor - el servei d’autobusos està alterat, havent menys freqüència de 
pas, menys autobusos i per tant els pocs que hi ha van molt plens. A més a més Gavà és un dels 
municipis més afectats per aquest conflicte laboral, i com és habitual en aquests casos, els 
principals perjudicats són els ciutadans usuaris del servei d’autobús, principalment els de Gavà 
Mar, per no comptar amb un servei de transport alternatiu com el tren de Rodalies. En relació a 
aquest conflicte, el Sr. Engli va preguntar: - Quina solució o alternativa dóna l’equip de govern 
municipal als ciutadans per garantir la mobilitat mentre el conflicte laboral de l’empresa Mohn 
persisteixi?. - Com es recompensarà els ciutadans per les molèsties ocasionades?. 
 
Va contestar aquesta pregunta el Sr. Benet Castillejos qui digué que la Constitució espanyola 
garanteix el dret fonamental de tots els treballadors i treballadores a entrar en un conflicte 
col·lectiu amb els seus empresaris i, encara que no s’ho cregui, fins i tot a el dret a plantejar una 
vaga. Dit això, va afegir el Sr. Benet Castillejos, explicar-li que l’equip de govern està en 
contacte amb l’empresa Mohn per a tal de estar informat en tot moment de com evoluciona el 
conflicte que, a data d’avui, consisteix en la negativa dels conductors dels autobusos a fer hores 
extres. És cert que aquesta negativa ha fet que els autobusos circulin més plens del que és 
normal, però tot i així, no s’ha deixat de prestar el servei i, cas de que aquest conflicte derivi en 
una vaga la llei estableix que han de prestar-se uns serveis mínims que, en el seu moment, es 
determinaran. D’altra banda, no és l’equip de govern el que ha de solucionar un conflicte entre 
una empresa privada i els seus treballadors, ja que res té a veure ni en el seu naixement ni 
tampoc pot resoldre’l, al ser una qüestió entre una empresa privada i els seus treballadors. Però 
no tingui cap mena de dubte que estarem a sobre del problema per tal que els nostres ciutadans 
pateixin les mínimes molèsties possibles. Tal i com he dit, tractant-se d’un conflicte entre Mohn 
i els seus treballadors, no sé que pinta en la seva pregunta el requeriment a que l’Ajuntament 
recompensi les molèsties que sofriran els gavanencs. De veritat que no tinc ni idea de que és el 
que vol dir.  Que l’Ajuntament faci com RENFE i pagui els bitllets de tothom que vulgui pujar 
durant un cert temps ?. De veritat vol això?. Miri, senyor Engli, l’Ajuntament, és a dir, tots els 
gavanencs i gavanenques, paguem molt a gust 278.000 euros l’any per disposar d’un servei de 
bus urbà que uneixi la platja amb el nucli urbà, Ca n’Espinós i La Sentiu, un servei que no és 
competència municipal ja que la llei l’estableix com obligatori pels municipis de més de 50.000 
habitants i nosaltres encara estem en menys de 48.000, però d’això al que vostè demana n’hi ha 
molta diferència. 
 
Acabat el torn corresponent al PP, es va iniciar el torn d' ERC 
    
En una primera intervenció el portaveu del grup, Sr. Marcel·lí Reyes, va recordar - com a 
antecedents – que arran dels contactes mantinguts amb diferents col·lectius de joves de la ciutat 
s’havia fet palesa la necessitat urgent de disposar d’espai i esbarjo i oci que afavoreixin la 
realització d’activitats a l’aire lliure, sense interferir ni molestar la resta dels ciutadans i sense 
els perills originats pel trànsit rodat, dintre d’una opció responsable de l’oci alternatiu. De fet – 
va dir el portaveu d’ERC - la millora en el tractament de l'espai públic de la ciutat, tot i que ha 
suposat un increment de la comoditat i ha servit per endreçar els carrers i els espais oberts que 
havien quedat, originàriament, al marge del procés urbanitzador, té avui una contrapartida, i és 
que deixa els infants i els joves sense espais lliures propers on puguin jugar practicant esports, o 
simplement divertir-se. Tothom recorda que, fa anys, els carrers poc transitats, les places plenes 
de terra i sots, o les avingudes a mig urbanitzar, van ser els camps de joc ideal per a moltes 
generacions de gavanencs i gavanenques. És evident, també, que amb l'actual esclat 
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urbanitzador això s'ha acabat, i ara resulta  perillós jugar al carrer, o fins i tot està prohibit, com 
a l'Illa de vianants, on no es pot jugar a pilota o els majors de 12 anys no poden anar en 
bicicleta. Per tant, cal trobar substituts a aquests espais lliures de joc perduts, i una bona 
proposta és l'obertura dels patis de les escoles fora de l'horari lectiu. De fet, alguns  joves ja s'ho 
prenen pel seu compte, i els caps de setmana podem veure que salt en les tanques de les escoles 
per fer els seus partits o esbargir-se. Per tant, el que cal és normalitzar, facilitar i regular aquesta 
situació. A més, aquesta proposta s’inscriu dintre el  Pla de Nova Ciutadania i es troba en les 
línies estratègiques del Pla Educatiu de Ciutat, punt 4.4, que fa esment de la necessitat que els 
equipaments educatius guanyin proximitat a les necessitats de la població. Alhora la major part 
de les instal·lacions escolars locals publiques han de ser objecte de reformes, tal com s’ha 
anunciat, però aquestes no tenen data fixada i no està previst que s’efectuïn dintre d’aquest 
mandat. Això no obstant, atès que en l’actual estat són prou aptes per als usos esmentats i que 
existeix ja aquesta demanda el Grup Municipal d’ERC – efectuant un prec - insta el govern local 
a: 1) estudiar la utilització per part dels infants i joves de Gavà de les pistes esportives, patis i 
zones obertes de les escoles públiques de la ciutat, per tal que pugui ser efectiva durant aquest 
mandat. 2) iniciar contactes amb les respectives AMPA, Consells Escolars i associacions de 
lleure infantil i juvenil de la població per tal d’establir el marc normatiu adient a l’efecte d’obrir 
les pistes esportives, patis i zones obertes de les escoles públiques a la ciutat. 
 
El Sr. Xavier Esteban, en nom de l'Equip de Govern, va respondre que com ja s’havia 
manifestat en d’altres sessions plenàries responent a precs o preguntes en el mateix sentit, 
l’equip de govern estava estudiant aquesta i d’altres possibilitats i oportunitats en el marc de 
l’aprofitament dels equipaments públics, més enllà de l’ús i horaris habituals, per al 
desenvolupament d’activitats educatives, esportives i de lleure, tot això amb el suport, la 
participació, la cooperació i la complicitat de les entitats i dels ciutadans i ciutadanes de la 
nostra ciutat. 
 
 
Contestat el prec, el mateix portaveu d’ERC va passar a formular un segon en el qual, atès --va 
dir-- que s’ha obert la convocatòria de subvencions aprovades pel Departament de Cultura i 
Mitjans de Comunicació de la Generalitat, mitjançant l'Ordre CMC/44/2008, per al finançament 
d'obres i projectes de restauració i conservació d'immobles de notable valor cultural l'objectiu de 
la qual és contribuir econòmicament, durant un període biennal, a l'execució d'obres de 
consolidació o restauració (projectes inclosos) en immobles situats a Catalunya protegits en 
qualitat de béns culturals d'interès nacional (BCIN) o béns culturals d'interès local (BCIL); atès 
que el castell d'Eramprunyà és un Bé Cultural d'Interès Nacional, i actualment és propietat de 
l'Ajuntament de Gavà; atès que el Govern de la Generalitat el passat 18 de març va encarregar 
un estudi per crear una nova ruta turística que mostri els castells que van vigilar la frontera entre 
els comtats catalans i la Catalunya islàmica, que rebrà el nom de "Ruta dels Castells de la 
Marca"; i atès que l'estat de conservació del castell d'Eramprunyà és força precari, i és important 
que Gavà aprofiti l'oportunitat d'obtenir un finançament extra gràcies a aquesta nova via oberta 
pel govern d'Entesa i alhora potenciar el nostre castell des del punt de vista turístic, el Grup 
Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya insta el govern municipal a sol·licitar la 
subvenció establerta en l’Ordre CMC/44/2008 per a les obres de restauració i consolidació de 
les estructures encara existents del Castell d’Eramprunyà, i a realitzar els tràmits oportuns 
perquè el Castell d’Eramprunyà sigui inclòs en la futura “Ruta dels Castells de la Marca” 
promoguda pel Govern de la Generalitat.  

 
La Sra. Anna Becerra, en relació a aquest prec formulat pel Sr. Reyes, digué que el 2007 va 
estar un any especialment significatiu pel que fa al patrimoni cultural de la nostra ciutat. A 
banda de la posada en marxa del Parc Arqueològic i la realització d’una intensa tasca de 
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recuperació de la memòria històrica encapçalada pel Centre d’història de la Ciutat, l’Ajuntament 
de Gavà va adquirir un bé patrimonial d’especial significació per a la nostra ciutat: el castell 
d’Eramprunyà.  
 
Després de llargues gestions, finalment el 23 de març del 2007 l’Ajuntament de Gavà va signar 
el conveni de compravenda  del Castell d’Eramprunyà i el 25 de maig es formalitzava finalment 
la transacció, per un import de 1.079.066,78 €. Aquesta és una fita especialment significativa,  
la culminació de molts anys d’interès per part de la ciutadania i una preocupació compartida per 
l’Ajuntament, com es posa de manifest les gestions realitzades especialment des d’inicis dels 
anys noranta. El fet que el castell fos una propietat privada i la manca d’interès i cooperació dels 
seus propietaris per la seva preservació com tots sabem, van dificultar enormement les gestions, 
tot i tenir la màxima protecció legal en estar catalogat com a Bé Cultural d’Interès Nacional.  
L’Ajuntament, fent-se ressò també de la sensibilitat de la ciutadania, va denunciar en repetides 
ocasions l’estat precari de la propietat davant la Generalitat de Catalunya i sempre va estar a 
disposició de la Generalitat – màxim òrgan competent en matèria de patrimoni històric – per tal 
de cooperar i fins i tot realitzar actuacions. Actuacions com la restauració de l’ermita de Sant 
Miquel l’any 1997. que no es van poder duu a terme davant l’impediment de la propietat. En 
algun cas, la perseverància va donar els seus fruits, com la intervenció de consolidació que es va 
obligar a fer als propietaris i que va ser realitzada subsidiàriament l’any 2000 per la Generalitat.  
Però l’Ajuntament no ha estat només atent a la conservació física del castell. Al llarg d’aquests 
anys a través del Museu s’ha fet una constant política de sensibilització vers la població amb la 
finalitat que es respecti i valori el nostre patrimoni. Avui tenim publicacions que recullen la 
història d’Eramprunyà, es realitzen periòdicament excursions i itineraris per gaudir d’aquest 
indret i de l’espai natural que l’envolta i també es fa una tasca pedagògica mitjançant tallers i 
visites amb els nostres escolars. Prova d’això, també és el tema triat aquest any en el Concurs 
Literari de Narrativa Breu-Llacuna de la Murtra, certamen molt arrelat a la nostra comunitat 
educativa o el recolzament als Jocs Florals Escolars, tenint el Castell com a tema l’edició 
d’aquest any. Dir, que el compromís de l’Ajuntament no finalitza amb la compra del castell. Al 
contrari, in iciem ara una nova etapa per la protecció i preservació del nostre patrimoni. Una 
tasca complexa donada les característiques intrínseques del castell, des de l’atzarosa evolució 
històrica fins les dificultats d’accés que presenta, pròpies de qualsevol construcció d’aquest 
tipus. No oblidem tampoc que la significació del castell ultrapassa les restes conservades en les 
cingleres d’Eramprunyà i que esdevé un símbol i un element clau per conèixer la nostra història, 
una història que s’inicia segles abans de la seva construcció i es perllonga fins el present. Estem 
davant d’un element simbòlic del nostre paisatge, situat en un territori amb una especial vàlua 
històrica i natural. Com dèiem, ara fa un any que el castell ha passat a mans de la ciutat de 
Gavà,  però ja s’ha posat fil a l’agulla per definir unes línies globals d’actuació. La primera 
preocupació, lògicament, és garantir la preservació de les restes arquitectòniques. Alhora s’estan 
plantejant estratègies per tal de fomentar tant el coneixement per part de la ciutadania i la 
possibilitat de gaudi. I tampoc no oblidem la necessitat de seguir ampliant el nostre coneixement 
sobre el castell. Com  es pot copsar l’Ajuntament s’enfronta a un projecte global, no a unes 
accions puntuals i efímeres. Un projecte que s’haurà de desenvolupar al llarg del temps – tot i 
que lògicament com hem dit hi ha unes necessitats que requeriran una actuació més immediata – 
un projecte de gran abast i que, per tant, requereix de la maduració necessària. Actualment des 
dels diferents serveis de l’Ajuntament  s’està treballant coordinadament per definir les bases 
d’aquesta intervenció global del castell i el seu territori. Comptem amb el personal tècnic 
competent per desenvolupar aquest projecte, del qual se’n derivaran les necessitats 
econòmiques, tècniques i, conseqüentment, la definició del millor model de gestió per a la 
posada en valor d’aquest bé patrimonial. No obstant, l’equip de govern és especialment sensible 
a les demandes de la ciutadania, també en temes relacionats amb el patrimoni i us podem 
assegurar que en aquesta ocasió també es tindrà en compte les aportacions i el parer de la 
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mateixa; a l’igual que hem fet davant d’altres projectes emblemàtics i estratègics per a Gavà. 
Només llavors estarem en disposició de determinar les línies generals i les accions concretes a 
seguir. 
 
La tercera intervenció corresponent a ERC va anar a càrrec de la regidora Sra. Marta Jiménez,  
qui va exposar que havien rebut queixes de ciutadans que, a l’hora de demanar certificats 
d’empadronament al Punt d’Atenció Ciutadana, havien rebut el document amb el nom de la via 
pública on resideixen escrit en castellà, a diferència del que consta en el nomenclàtor oficial del 
municipi, d’acord amb la legislació vigent sobre toponímia a Catalunya. Tot i que en alguns 
casos – va dir la regidora - aquesta irregularitat ha pogut ser esmenada i s’han pogut expedir els 
certificats d’aquells ciutadans que ho han sol·licitat amb les dades correctament escrites, creiem 
que existeix la possibilitat que, per algun error informàtic, hi hagi en les bases de dades del 
l’Ajuntament més casos de noms de vies públiques del municipi amb forma no oficial. Per la 
qual cosa el Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya – va dir finalment la Sra. 
Jiménez - formula un prec instant el govern municipal a revisar totes les bases de dades de 
l’Ajuntament en tot allò referent al nomenclàtor dels carrers, per tal de rectificar aquestes o 
altres irregularitats que hi pugui haver, i garantir que sempre el nom de la via aparegui escrit 
d’acord amb la grafia i denominació normalitzada. 

Respecte  a aquest prec  plantejat pel Grup Municipal d’ERC el Sr. Víctor Carnero els va 
informar que en aquest sentit es va detectar, fa aproximadament un mes, que el carrer Sant Josep 
Oriol apareixia al padró d’habitants com San José Oriol. Segons el protocol a seguir en aquests 
casos, va afegir el Tinent d’Alcalde, es va fer la comprovació del nomenclàtor oficial i del carrer 
que consta a l’Institut Nacional de Estadística, i es va corroborar que es tractava d’un error, 
procedint a modificar a la base de dades l’esmentat nom i a comunicar a l’INE aquesta 
modificació. Al dia següent, es va lliurar al ciutadà el seu certificat d’empadronament amb el 
nom del carrer correcte. L’Equip de Govern – va dir finalment - ja fa regularment la revisió del 
nomenclàtor per tal de detectar possibles irregularitats  que pugui haver-hi. Seguirem efectuant-
la per a garantir la grafia i denominació normalitzada.  
 
Tot seguit es va passar al quart prec o pregunta d’ERC. I així la Sra. Marta Jiménez, com 
antecedents, va exposar que el 10 de desembre de 2006 es presentava a Innsbruck, al final de 
l'assemblea general del Consell de les Regions i Municipis d'Europa, la CARTA EUROPEA PER 
A LA IGUALTAT DE DONES I HOMES EN LA VIDA LOCAL, el contingut de la qual es pot 
consultar al web: http://www.ccre.org/docs/charte_egalite_es.doc. El Consell de Municipis i 
Regions d’Europa – digué la regidora - va demanar, llavors, l'adhesió de les corporacions locals 
a aquesta carta, que pretén convidar els Governs Locals a comprometre's formalment en matèria 
d'igualtat i a adoptar les messures necessàries perquè això sigui un fet. Avui en dia més de 600 
Municipis d´Europa ja s’hi han adherit. D’altra banda, a la sessió de Junta de Govern Local del 
26 de febrer de 2008 es va aprovar l’adhesió de la Carta. Ara bé, atès que en aquest òrgan no hi 
tenen veu ni vot quatre dels sis Grups Municipals, i que aquesta circumstància impedeix la resta 
de Grups Municipals d'adherir-nos-hi, i atesa també la crida realitzada l'assemblea del Consell 
de les Regions i Municipis d´Europa, en què es va demanar que tots i totes els representants 
electes locals tinguem l'oportunitat d'adherir-nos-hi, el Grup Municipal d´ERC a l'Ajuntament 
de Gavà formula el prec de que es tingui també el Grup Municipal d’ERC per adherit a la Carta 
Europea per a la igualtat de les dones i homes en la vida local.  
 
En relació a aquest prec, la Sra. Emma Blanco va dir d’entrada que explicaria el recorregut de la 
Carta Europea ja que --va dir-- algunes de les dades que vostès afirmen en el prec son 
incorrectes. La Carta Europea per la Igualtat de Dones i Homes en el món local --digué la Sra. 
Blanco-- va ser redactada en el marc d’un projecte portat a terme per el Consell de Municipis i 
Regions d’Europa en col·laboració amb diferents socis/es i amb el recolzament de la Comissió 
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Europea en el marc del V programa d’acció comunitària per la igualtat d’homes i dones. El 12 
de maig de 2006 la CEMR- CCRE es presenta la Carta Europea per la Igualtat de dones i homes 
en la vida local als seus estats generals en Innsbruck, dirigida a incitar als i les dirigents locals i 
regionals d’Europa per tal que adoptin un compromís amb mesures concretes a favor a la 
igualtat entre homes i dones. A nivell local aquest projecte va ser presentat l’ 11 de febrer de 
2008 al consell de les Dones de Gavà on estan representades les dones de diferents partits 
polítics amb representació municipal, (En el cas del seu partit la Sra. Isabel Lozano)  els dos 
sindicats majoritaris, la Federació de Dones del Baix Llobregat, l’Associació de Dones Clara 
Campoamor de Gavà i altres representants civils i associatives, que van mostrar el seu acord a 
l’adhesió de Gavà a la Carta Europea. A posteriori es va enviar amb una carta signada per la 
regidora d’igualtat i ciutadania a tots els i la portaveus municipals amb un exemplar de la carta i 
amb l’oferirem de poder comentar aquest tema, sense cap resposta per part del seu grup. El 25 
de febrer de 2008 a la comissió informativa de l’àmbit de coordinació i planificació, on 
assisteixen entre d’altres,  representants electes de cadascun dels partits amb representació 
municipal, i on va assistir el Sr. Reyes portaveu d’ERC, es va presentar el punt, manifestant la 
voluntat de  l’Ajuntament de Gavà d’adhesió a la Carta, i explicant la importància de que els 
partits polítics ens impliquéssim en la seva difusió. Els i les  representants dels diferents grups 
municipals  no van mostrar cap disconformitat ni al projecte ni al procés, convé recordar. El 26 
de febrer de 2008 la Carta va ser aprovada per la Junta de Govern Local, i el 4 de març en 
presencia de la Sra. Fabiola Gil, regidora de promoció de la Dona i Usos del Temps de 
l’Ajuntament de Terrassa, primer Ajuntament català en signar l’Adhesió a la Carta Europea al 
setembre de 2006, l’acte de signatura simbòlica per part de l’Alcalde de la ciutat i la regidora 
delegada d’Igualtat i Ciutadania. El 8 de març es va fer un acte públic per part de dones del 
Consell de les Dones de Gavà per tal de donar a conèixer els principis de la Carta Europea a la 
Ciutadania. Gavà s’han convertit en el segon municipi de Catalunya d’adherir-se a la Carta 
Europea i arrel d’això ha pres el compromís d’elaborar un Pla d’Igualtat i fer accions de difusió 
de la Carta Europea com serà el cas de l’exposició que s’inaugurarà per Festa Major per donar 
difusió dels principis de la Carta Europea. Per tant, els i les representants electes com també 
d’altres nomenats per els propis partits polítics  han participat en aquest projecte de ciutat des 
del principi i han tingut l’oportunitat d’adherir-se al mateix. Mostrat el seu interès i el d’altres 
partits polítics els encoratjo a ser agents actius tant en el compliment i com en la difusió 
d’aquest projecte europeu i gavanenc. 
 
La darrera intervenció corresponent al Grup d’ERC va anar a càrrec del Sr. Marcel·lí Reyes, qui 
va dir --com a antecedents-- que a Gavà tenim equipaments, com l'hotel d'entitats Sant Jordi, 
l'American Lake o les antigues aules del centre ocupacional, on conviuen associacions locals, 
però --va afegir-- no hi ha gaires mecanismes perquè aquestes es coordinin, creïn xarxa, o 
puguin participar en la mateixa gestió de l'equipament. D’altra banda, tenim també equipaments 
destinats a usuaris, com ara els casals per a la gent gran, el casal de joves o equipaments 
esportius, en els quals creiem que els usuaris haurien de tenir, també, la possibilitat de 
participar, o si més no aconsellar, sobre la gestió del centre a través de consells assessors. Entre 
les funcions que podrien desenvolupar aquests consells assessors hi ha la coordinació, promoció 
i intercanvi d'experiències i activitats conjuntes entre les entitats, o bé l'intercanvi d'experiències 
i propostes entre centres cívics o equipaments semblants, així com elaborar propostes conjuntes 
d'activitats per a la programació dels equipaments. Creiem --digué finalment-- que cal marcar 
una nova etapa en la gestió dels equipaments municipals, de forma que la presència dels usuaris 
suposi una garantia de participació des de la ciutadania mateixa. Aquests consells constituirien 
un canal estable i permanent de comunicació entre usuaris i administració, i s'evitarien reaccions 
tardanes o errors de comunicació. Segons això, el Grup Municipal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya pregunta: - Ha valorat l’equip de govern la possibilitat de crear consells participatius 
en els centres i equipaments municipals, per tal de crear un canal de comunicació estable i de 



 23 

xarxa entre usuaris i administració i entre les entitats i persones que utilitzen els mateixos 
equipaments?. - En cas afirmatiu, per a quan està prevista la constitució dels mateixos?. - Si no 
es preveu aquesta possibilitat, per quins motius? 
  
Va respondre la Sra. Anna Becerra dient que els equipaments públics de la nostra ciutat 
disposaven ja de canals de participació que faciliten i potencien la comunicació amb l’entorn i el 
territori on estan situats. Les entitats, els ciutadans i les ciutadanes usuaris i usuàries d’aquests 
equipaments – va afegir - coneixen i utilitzen els canals de comunicació i de participació 
establerts quan així ho consideren. 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'ERC es va iniciar el de CiU, sent en tots els casos el Sr. 
Ramon Castellano qui va prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes 
formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint i quatre hores d'antelació al començament 
de la sessió.  
 
 
El Sr. Castellano va començar les seves intervencions dient que degut al positiu augment de 
l’esperança de vida, així com de persones que fan de l’activitat esportiva  - en una major o 
menor intensitat - hàbits quotidians, són cada cop més els ajuntaments que en els seus projectes 
d’espais i parcs públics, introdueixen elements per potenciar la mobilitat física amb un 
anomenat “fitness de la tercera edat”. Per aquest motiu el representant de CiU demanava que en  
els nous projectes d’espais i parcs públics s’incorporin aquests elements i sistemes de 
gimnàstica urbana, i, en aquells ja existents avui en dia a la nostra ciutat de Gavà, es puguin 
anar introduint de forma progressiva, estudiada i planificada. 
 
Sobre aquest prec el Sr. Jordi Jiménez  va dir que, evidentment, cada dia era major el nombre de 
persones de més de 50 anys que s’incorporaven a la pràctica de l’exercici físic (resultava més 
adequat parlar d’exercici físic – digué - que no pas d’activitat esportiva pròpiament dita) per 
raons de salut i, que tant des del Patronat Municipal d’Esport com d’altres àrees de 
l’Ajuntament, ja feia temps que venien prestant atenció a aquest fenomen. Concretament, 
s’estava treballant en tres camps o línies d’actuació. En primer lloc, en Programes de Salut. Des 
de fa cinc anys – digué el Sr. Jiménez – tenim un protocol d’actuació amb l’Hospital de Sant 
Llorenç i els Centres de Salut de la població, mitjançant el qual els facultatius deriven al Centre 
Municipal de Medicina Esportiva pacients per a accions preventives o correctives de símptomes 
diversos, o per reconeixements previs i adaptació de l’exercici físic que fan o han de fer a les 
seves característiques o situació personal. D’altra banda, i dintre de l’ampli ventall de 
possibilitats que ofereix el Patronat, hi ha una part específicament dedicada a l’activitat física 
d’aquest sector de la població, tan si la fan per lliure com en les activitats dirigides, bé en les 
instal·lacions esportives municipals bé en els diferents espais públics a càrrec de l’ajuntament. 
En tercer lloc, i relacionat directament amb el contingut del prec formulat, va dir que 
l’ajuntament ja disposava d’elements i sistemes de gimnàstica urbana en diferents espais públics 
de la ciutat, com ara el Parc municipal de la Torre Lluch, la plaça de Catalunya o el Parc del 
Mil·leni. I, a més a més d’estar treballant en la creació de diferents itineraris de salut, digué 
finalment el regidor que en la ciutat consolidada s’aniria completant aquest mobiliari, del que – 
digué – hi havia (a banda del que s’acompanyava en el prec de CiU) fins a sis tipus de mobiliari.  
 
 
El Sr. Castellano, en una a segona intervenció, va exposar que havien pogut observar com, en 
les darreres setmanes i especialment entrats al vespre a la nit, de les clavegueres de molts i 
distants llocs de la ciutat apareixen rates, i tant els pocs vianants d’aquestes hores com 
conductors de vehicles coincidien en un augment de la proliferació d’aquests animals. Per 
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aquests motiu el Sr. Castellano pregava que es prenguin mesures urgents i s’intensifiquin els 
controls ja existents de prevenció i control en aquests casos i s’actuï amb els medis necessaris 
per evitar aquesta situació. 
 
El Sr. José Obispo, en relació a aquest prec de CiU, va dir que  la greu situació de sequera que 
estem patint tenia una sèrie de conseqüències negatives de forma directa, o indirecta com és – 
digué - el cas que ens ocupa. Per part de l’Ajuntament, en concret l’empresa Municipal 
PRESEC, S.A.,  té contractat un servei de manteniment de la xarxa de clavegueram que realitza 
cada setmana neteges de la xarxa. Desprès – va afegir - des del Departament de Sanitat es duen 
a terme, amb periodicitat trimestral, jornades d’aplicació dels productes als claveguerams per 
evitar problemes com el que descriu. No obstant això, cada vegada que rebem una comunicació 
o denúncia duem a terme les actuacions adients. És a dir, no es tracta de programar actuacions 
amb una periodicitat rígida sinó tot el contrari. Actuem periòdicament i sempre que sigui 
necessari.  No obstant això, puc avançar-li que properament durem a terme una nova actuació en 
el conjunt del clavegueram de la ciutat.  
 
  
En la tercera intervenció corresponent al Grup Municipal de CiU, el Sr. Castellano va dir que en 
vigílies de poder gaudir la nostra tradicional Fira d’Espàrrecs de Gavà, aquest Grup Municipal 
de Convergència i Unió valorava força l’esforç de la pagesia gavanenca a l’hora de fer 
compaginar la seva feina diària, amb la del gran treball extra que suposa la preparació i 
confecció de les laborioses paneres. La il·lusió i l’esforç – digué - es manté per tradició més que 
per cap tipus de gratificació. Era per aquest motiu que pregava a l’Equip de Govern que valori 
molt més la tasca i el reconeixement a la pagesia local en aquesta fira, clau per a l’agenda 
cultural i tradicional pròpia de la nostra ciutat, i incrementi el valor i el significat dels premis i 
reconeixements atorgats als participants, per mantenir viva la flama del símbol de l’espàrrec de 
Gavà. 
 
Sobre aquest prec la Sra. Laura Barrufet va dir que els agradava que es valorés la tasca i el 
reconeixement de la feina feta pels pagesos durant la Fira com – digué - ve fent aquest equip de 
govern, tal i com ho demostra que, aquest any, fruït del treball conjunt, la col·laboració entre el 
món de la pagesia i el govern municipal fan possible que aquest any la ciutat celebri la 55ena 
edició de la Fira de l’espàrrec. Com vostè també diu –va afegir la regidora- aquesta 
col·laboració està basada en la Il·lusió per continuar tenint una de les fires més prestigioses del 
territori i amb identitat pròpia i que és un dels esdeveniments que fan ciutat. Any rera any la fira 
aporta novetats, novetats que fan que tinguem una fira moderna, innovadora que s’adapta als 
seus temps però que no oblida les seves arrels i que entén que només potenciant la vessant 
agrícola puguem assegurar tenir la fira que Gavà es mereix en un futur. Es per això que l’any 
passat es va crear la Marca de qualitat L’espàrrec de Gavà, que aquest anys es signarà un 
conveni amb la Universitat Politècnica de Catalunya per a millorar el cultiu de l’espàrrec, que es 
fa difusió de l’espàrrec a nens i nenes de la ciutat (havent-ne passat ja més de 1000) amb visites 
a camps d’espàrrecs. Creiem que aquestes propostes són clars reconeixements de la fira, i  que 
han sortit de la col·laboració continua entre l’equip de govern i la  Agropecuària de Gavà. No 
hem d’oblidar, però, que aquesta col·laboració va més enllà de la fira i que durant tot l’any hi ha 
una relació continuada com per exemple la desratització dels camps agrícola, millores en les 
correderes  i els camins agrícoles. Creiem que el futur de la ciutat passa per no oblidar les arrels 
i amb aquest esperit continuarem treballant. 
 
   
En un nova intervenció el representant de CiU va exposar que actualment, amb pluges d’entre 5 
i 10 litres per m2, ja baixava aigua per dins la Riera dels Canyars, el que – va dir el Sr. 
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Castellano - provoca que els “pujadors” utilitzats pels pagesos de Gavà per accedir amb tractors 
i camions a les seves finques, rellisquin en sec. Amb el nou projecte del Pla de Ponent – va 
afegir - s’incrementaran les aigües pluvials de més barris de nova construcció. És per aquests 
motius que preguntava: - Quan la Riera dels Canyars estigui connectada amb el nou Pla de 
Ponent, es té previst l’increment del cabdal d’aigües pluvials?. - Com s’ho faran els pagesos de 
Gavà per entrar i sortir dels seus camps de cultiu quan els seus vehicles no tants sols relliscaran, 
si no que ni podran accedir probablement a la riera?. - S’han iniciat contactes i converses amb la 
pagesia de Gavà per recollir les seves inquietuds, idees i preocupacions?. 
 
El pla parcial del Pla de Ponent – va respondre el Sr. Víctor Carnero - va ser tramitat amb el seu 
Estudi d’Impacte Ambiental i, com un dels seus annexos, amb un Estudi d’Inundabilitat 
específic i molt detallat per les característiques hidrològiques i topogràfiques de l’àmbit del pla. 
L’objectiu d’aquest estudi – va afegir - era verificar l’impacte del nou creixement del Pla de 
Ponent sobre el sistema hidrològic de la riera dels Canyars i del torrent del Calamot. L’estudi 
d’inundabilitat va determinar una sèrie  d’actuacions a partir de les previsions del planejament 
per tal no només de garantir l’equilibri actual, sinó per millorar la situació d’inundabilitat que 
pateix en ocasions el pas de la riera dels Canyars al seu contacte amb la carretera C-245. Entre 
aquestes mesures destaquen la creació d’unes basses de laminació d’aigües pluvials com a zones 
d’inundabilitat preferent al llarg de l’espai fluvial i al mateix àmbit del Pla de Ponent. Altres 
actuacions són la millora de la canalització natural de la pròpia riera deixant lliure i en òptimes 
condicions ambientals la llera de la riera al llarg del seu traçat i garantint en els passos sota 
ponts la dimensió necessària que es defineix a la normativa del pla parcial. Per últim, cal 
recordar que tant el planejament en general com l’estudi d’inudabilitat en particular disposen 
d’informe favorable per part de l’Agència Catalana de l’Aigua com a organisme competent en 
aquesta matèria. Tots el documents han estat enviats a les persones, organismes i institucions 
competents per a la seva audiència i coneixement.  
   
La darrera intervenció del representant de CiU va consistir en una pregunta, a  la part expositiva 
de la qual el Sr. Castellano deia que, en la darrera celebració de la Diada  de St. Jordi a Gavà i 
dins els diferent actes programats a la Rambla, el Grup de Convergència i Unió va rebre 
nombroses queixes, no només de ciutadans, pares i mares, si no fins i tot de mestres, de que un 
cop es va observar com professionals de l’animació infantil, contractats per aquest Ajuntament 
de Gavà, oferien els seus espectacles als infants en llegua castellana. D’aquesta manera – digué 
el regidor de CiU -  es vulnera la Llei de Normalització Lingüística aprovada pel Parlament de 
Catalunya, faltant a la responsabilitat, com Administració Pública Local, d’emprar sempre el 
català com a  llengua pròpia de Catalunya en les seves actuacions i ús normal, i especialment en 
una festa com la de Sant Jordi, espiritualitat de la qual és fonamenta en la defensa i promoció de 
la llengua i cultura catalana. Era per aquests motius – digué el Sr. Castellano - que es formula la 
següent pregunta: - Aquest Equip de Govern és conscient del deure de complir i fer complir la 
Llei de Normalització Lingüística de Catalunya?. - A l’hora de contractar serveis externs que 
suposin l’oratòria, tenen en compte els requisits d’exigir que aquests serveis es realitzin en 
català?. - El procés de selecció i contractació d’empreses per aquests tipus de serveis, com el de 
la passada Diada de St. Jordi, tenen en compte poder reunir totes les garanties necessàries per 
actuar segons la llei vigent?.  
 
La Sra. Anna Becerra va dir que,  per òbvia, creia que no calia ni respondre la primera pregunta. 
En relació a la segona, digué que no tenien coneixement de que hi hagués cap precepte --a la llei 
que s’esmentava-- de l’obligació de contractar oradors o oradores que només s’expressin en 
llengua catalana. I referent a la tercera, digué que com a administració pública així ho feien. 
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Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint 
i quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al 
Sr. Miguel-Angel Ibáñez, integrant del Grup municipal de C’s.  
 
En un primer, el regidor de C’s, donat que el parc infantil de Gavà-Mar es troba – va dir -   ple 
de pintades amb insults i dibuixos obscens, i donat que, evidentment, es un lloc freqüentat per 
nens, formulava a l’Equip de Govern el prec de que l’Ajuntament prengui les mesures 
necessàries per tal d’evitar que es continuïn produint aquestes pintades, i, també, per tal de que 
siguin eliminades a la major brevetat possible i amb la freqüència necessària.  
 
Sobre aquest prec el Sr. Luís Iglesias va dir que coneixien la situació del parc de Gavà Mar, i 
havien mantingut comunicació escrita amb ciutadans i ciutadanes del barri que els havien fet 
arribar la seva inquietud i a qui ja havien informat dels plans al respecte.  
Com podrà vostè comprovar – va dir el Sr. Iglesias - aquests treballs de neteja ja s'han portat a 
terme. Ara bé, no podem garantir que la situació no es repeteixi perquè, per desgràcia per a tots, 
determinat vandalisme és tremendament difícil de prevenir, per no dir impossible. 
 
Tot seguit es va passar a un segon  prec o pregunta de C’s.  I així el Sr. Ibáñez, com antecedents, 
va exposar que la ley 7/2007, de 12 de abril, del Estatuto Básico del Empleado Público, en el 
seu article 59 que es refereix a les persones amb discapacitat determina:  “1. En las ofertas de 
empleo público se reservará un cupo no inferior al cinco por ciento de las vacantes para ser 
cubiertas entre personas con discapacidad, considerando como tales las definidas en el 
apartado 2 del artículo 1 de la Ley 51/2003, de 2 de diciembre, de igualdad de oportunidades, 
no discriminación y accesibilidad universal de las personas con discapacidad, siempre que 
superen los procesos selectivos y acrediten su discapacidad y la compatibilidad con el 
desempeño de las tareas, de modo que progresivamente se alcance el dos por ciento de los 
efectivos totales en cada Administración Pública. 2. Cada Administración Pública adoptará las 
medidas precisas para establecer las adaptaciones y ajustes razonables de tiempos y medios en 
el proceso selectivo y, una vez superado dicho proceso, las adaptaciones en el puesto de trabajo 
a las necesidades de las personas con discapacidad.”. D’altra banda, l’art. 38 de la Ley 
13/1982, de 7 de abril, de Integración Social de los Minusválidos, modificat por la disposició 
adicional dissetena de la Ley 24/2001, de 27 de diciembre, de medidas fiscales, administrativas 
y del Orden Social determina: “1. Las empresas públicas y privadas que empleen a un número 
de 50 o más trabajadores vendrán obligadas a que de entre ellos, al menos, el 2 % sean 
trabajadores minusválidos. El cómputo mencionado anteriormente se realizará sobre la 
plantilla total de la empresa correspondiente, cualquiera que sea el número de centros de 
trabajo de aquélla y cualquiera que sea la forma de contratación laboral que vincule a los 
trabajadores de la empresa. Igualmente se entenderá que estarán incluidos en dicho cómputo 
los trabajadores minusválidos que se encuentren en cada momento prestando servicios en las 
empresas públicas o privadas, en virtud de los contratos de puesta a disposición que las mismas 
hayan celebrado con empresas de trabajo temporal. De manera excepcional, las empresas 
públicas y privadas podrán quedar exentas de esta obligación, de forma parcial o total, bien a 
través de acuerdos recogidos en la negociación colectiva sectorial de ámbito estatal y, en su 
defecto, de ámbito inferior, a tenor de lo dispuesto en el artículo 83, números 2 y 3 del Real 
Decreto Legislativo 1/1995, de 24 de marzo, por el que se aprueba el texto refundido de la Ley 
del Estatuto de los Trabajadores, bien por opción voluntaria del empresario, debidamente 
comunicada a la autoridad laboral, y siempre que en ambos supuestos se apliquen las medidas 
alternativas que se determinen reglamentariamente.” Les mesures alternatives esmentades en el 
paràgraf anterior es recullen en el Real Decreto 364/2005, de 8 de abril, por el que se regula el 
cumplimiento alternativo con carácter excepcional de la cuota de reserva en favor de los 
trabajadores con discapacidad. La ley 51/2003, de 2 de diciembre, de igualdad de 
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oportunidades, no discriminación y accesibilidad universal de las personas con discapacidad, en 
la seva disposició addicional sisena determina que: “El grado mínimo de minusvalía necesario 
para generar el derecho a los beneficios establecidos en las medidas de fomento del empleo 
para el mercado ordinario de trabajo a favor de los discapacitados, así como para que las 
personas con discapacidad puedan ser contratadas en prácticas o para la formación en dicho 
mercado ordinario de trabajo con aplicación de las peculiaridades previstas para este colectivo 
deberá ser igual o superior al 33 %.” Segons les dades facilitats pel propi Ajuntament de  Gavà 
el dia 13 de març de 2008, tant sols té 2 treballadores en la seva plantilla amb un grau de 
minusvalía igual o superior al 33%, la qual cosa suposa un 0,8%. Amés a més, els Organismes 
autònoms compten també amb sols 2 treballadores amb aquest grau de minusvalía contractats, 
la qual cosa suposa un 1,4%, i tant sols en el cas de las empreses municipals es compleix el 
mínim del 2%. Tenint en compte el que ha estat expressat en los paràgrafs anteriors, va dir 
finalment el Sr. Ibáñez, preguem a l’Equip de Govern: Que amb la finalitat de que la plantilla de 
l’Ajuntament de Gavà compti amb el dos per cent de treballadors discapacitats que determina la 
Ley 7/2007, incrementi transitòriament el percentatge de llocs destinats a aquest col·lectiu fins a 
arribar a l’objectiu fixat en la llei. A més a més, que s’insti als organismes i empreses que 
integren la Corporació a que acompleixin  igualment l’acord anterior. Així mateix, que 
s’introdueixin en els mateixos una puntuació que valori suficientment a les empreses que 
acompleixin amb la quota de reserva a favor dels treballadors amb discapacitat, així com a favor 
d’aquelles altres que sense estar obligades acompleixen amb la quota del dos per cent.   
 
Va respondre aquest prec de C’s el Sr. Víctor Carnero dient que l’Ajuntament de Gavà, i els 
seus organismes autònoms i empreses municipals amb un nombre superior a 50 treballadors, 
disposaven de treballadors fixos i funcionaris que tenen una discapacitat legalment reconeguda 
igual o superior al 33% però que no cobreixen el 2% mínim de treballadors en aquesta situació; 
tot i així – va afegir el Sr. Carnero - s’ha anat incrementant el percentatge en els últims 
exercicis. D’una banda, la corporació municipal ha manifestat expressament a les proves 
selectives l’admissió de les persones amb discapacitats en igualtat de condicions que la resta 
d’aspirants, sempre que estiguessin capacitats per a l’exercici de les tasques i funcions del lloc 
de treball a cobrir, de manera suficient i autònoma. D’altra  banda, les ofertes d’ocupació 
pública de la nostra corporació no han permès poder reservar el 5% establert a la legislació 
vigent de places a torn restringit, donat que en cap cas s’oferia una oferta de més d’una plaça 
per a cada convocatòria que poguessin ser ocupades indistintament per personal amb o sense 
discapacitat. Finalment, tot i que no existeix – digué - requeriment legal per a les 
administracions públiques al respecte de l’acompliment alternatiu amb caràcter excepcional de 
la quota de reserva en favor dels treballadors discapacitats, la Corporació Municipal amb la 
voluntat ferma de fomentar la integració de les persones amb discapacitats al món professional, 
disposa dels serveis del Centre Especial de Treballs “Apunts” (entitat sense ànim de lucre) que 
compta - la major part de la seva plantilla- amb discapacitats  i que ens han ofert diferents 
serveis: repartiment de les caixes dels nadons nascuts a la ciutat i repartiment de la 
documentació relacionada amb els processos electorals (meses electorals), entre d’altres. 
 
En tercera intervenció el Sr. Miguel Angel Ibáñez va exposar que des de feia temps al barri de 
Gavà-Mar, i més concretament al lateral de l’autovia i carrers adjacents, hi havia dones oferint 
els seus serveis sexuals amb actitud provocativa i, a més, ho feien molt a prop de cases i d’una 
llar d’infants. Donat que – digué el Sr. Ibáñez - la llei, encara que pot ser ambigua en quant a la 
prostitució, es molt clara en quant a actituds obscenes davant de menors, es pregunta: - Té 
previst l’Ajuntament de Gavà alguna mesura per eliminar la prostitució a aquesta zona?. - Té la 
policia suficients efectius per portar a terme la tasca adequadament?. - Si els té, per què no ho 
fa?. 
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El Sr. Obispo va dir que, abans d'entrar en la resposta concreta a la pregunta formulada pel 
portaveu del Grup Municipal de Ciutadans, i tal com fa uns dies havia manifestat per carta a 
famílies residents en el barri, volia expressar, en nom de l'equip de govern, la nostra sincera 
solidaritat i comprensió per les indubtables molèsties que estava causant un problema tan 
complex com el qual ens ocupa al conjunt del barri i de la ciutat. En primer lloc – digué el Sr. 
Obispo -  manifestar-li que la Policia Municipal no té competències per a actuar en l'autovia de 
Castelldefels, sent la titularitat dels Mossos d’Esquadra i malgrat això, la nostra Policia 
Municipal també actua. En la primera Junta Local de Seguretat, l'Alcalde, com president de la 
mateixa, va establir com una de les línies prioritàries de l'actuació policial en la nostra ciutat, el 
control de la prostitució.  Vostè ja sap que el de la prostitució és un problema que afrontem amb 
una certa indefensió legal i que ha de ser analitzat des d'una visió no estrictament policial, 
perquè té connotacions en molts altres àmbits (socials, culturals, d'estrangeria, etc.). Des del 
punt de vista de l'actuació policial, puc oferir-li una sèrie de dades que reflecteixen clarament la 
nostra determinació, el nostre inqüestionable i intens treball amb els mitjans disponibles i amb 
les competències reconegudes. Hem realitzat, en els últims 3 mesos, més de 40 controls 
policials extraordinaris en la zona, que suposen, aproximadament, un total de 160 hores de 
treball dedicades expressament al problema que ens ocupa i s'han tramitat un total de 50 
denúncies en el que duem de l'any. En l'any 2006 van ser 216 les denúncies emeses sobre la 
base de l'Article 3 de les Ordenances Municipals, i en 2007 van ser 380. Igualment, durant el 
passat any s'han portat a terme un total de 1.300 identificacions per a un total de més de 1.000 
hores extres de treball única i exclusivament dedicades a aquest complex assumpte. Tampoc 
hem renunciat en l'obstinació d'articular obstacles i modificar la senyalització de determinades 
vies i camins per a dificultar l'accés dels potencials clients, i ara mantenim una prudent 
expectativa pel que fa a les actuació que s'està portant a terme en la C-31 i que ens permetrà 
adaptar la nostra actual estratègia a un escenari més limitat, reforçat a més amb l'estreta 
col·laboració dels Mossos d’Esquadra que ens ha permès, per exemple, portar a terme 
importants detencions. De fet, ja podem afirmar que l’actuació de tancament portada a terme a 
la C-31 s’ha traduït en un descens significatiu tant de prostitutes com de clients. Crec 
sincerament que estem aconseguint invertir la tendència i que podem afirmar que avui dia el 
nombre de persones que exerceixen la prostitució en la nostra ciutat s'ha reduït, tot i que això no 
sigui consol per a ningú perquè només estarem satisfets quan el problema desaparegui 
totalment.  
 
Donat que --va dir el Sr. Ibáñez en una nova i quarta intervenció-- des de fa algunes setmanes es 
venen produint els anomenats “botellons” a la Plaça de la Llibertat, i donat que, encara que els 
veïns es queixin a la policia i aquesta vagi a intentar solucionar el problema, es continuen 
produint amb les conseqüents molèsties per els veïns, preguntem: Té previst l’Ajuntament de 
Gavà alguna mesura per intentar persuadir als joves per tal de que no facin aquesta activitat?. -  
S’ha estudiat la possibilitat de, mitjançant algun treballador social, ajudar a aquests joves a 
trobar una altra forma d’oci?. - Té previst l’Ajuntament alguna mesura per millorar la situació 
dels veïns que pateixen aquesta activitat?. 
 
Per part de l’Equip de Govern, la regidora Neus Vendrell, en resposta a les qüestions que 
plantejava el Sr. Ibáñez, va respondre que, primerament, volia expressar que a dia d’avui no hi 
havia cap constància de que fets com els que es descrivien en la pregunta s’haguessin  produït 
en el lloc que assenyalava. De fet - va dir la regidora - la plaça de la Llibertat és un espai de la 
ciutat on la presència de la Policia Local és habitual. En el conjunt de la ciutat es poden produir, 
especialment amb l’arribada del bon temps, reunions de joves que poden, puntualment, resultar 
molestes pels veïns que, quan ho consideren oportú, reclamen la presència dels agents de la 
Policia Local i aquests realitzen inspeccions freqüents en els llocs on tenim localitzats aquests 
punts de trobada. Però són fets puntuals que mai no han significat res més i que no tenen major 
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transcendència. Entenem, en tot cas, que els joves han d’entendre el valor del civisme i fer-lo 
compatible amb les seves possibilitats i preferències d’oci. En segon lloc, dir-li que des de la 
Regidoria de Joventut ja s’està treballant des de fa uns mesos en la línia que vostè assenyala. En 
aquest sentit, l’Àrea d’Igualtat i Ciutadania de la Diputació de Barcelona, a través de l’Oficina 
del Pla Jove, està duent a terme el projecte DIEP (Dinamització Juvenil a l’Espai Públic), amb 
el que s’ha responsabilitzat de la contractació d’una dinamitzadora a través d’un pla d’ocupació 
en col·laboració amb el Departament de Treball de la Generalitat de Catalunya. Les funcions de 
la dinamitzadora són les de detectar i fer seguiment dels llocs de trobada i socialització dels 
joves, elaborar un mapa de grups dels joves i dissenyar i desenvolupar, conjuntament amb la 
Regidoria de Joventut, programes d’intervenció a l’espai públic. Actualment s’estan dinamitzant 
grups de joves a través dels Centres de Secundària i també s’està intervenint amb col·lectius de 
joves que utilitzen com a lloc de socialització les places de la ciutat. A més a més, caldria 
destacar també el projecte “Joves, oci i espai públic”, un projecte de l’Àmbit de Benestar i 
Serveis a la Persona, que s’està desenvolupant als IES de la ciutat. Aquest projecte pretén 
desenvolupar activitats amb els adolescents des de la proactivitat i la prevenció, possibilitant un 
espai de reflexió conjunta per afavorir la seva participació i implicació amb la ciutat i la 
comunitat. 
 
Va tancar el torn de precs i preguntes el mateix representant del C’s, Sr. Ibáñez, qui, donat que 
feia aproximadament dues setmanes que les obres d’unió del Passeig Marítim de Gavà es troben 
aturades, va preguntar: Per quin motiu estan aturades?. - Quant de temps ho estaran?. - Quina es 
a dia d’avui la data prevista d’acabament d’aquestes obres?.  
 
Les obres del Passeig Marítim – va respondre el Sr. Obispo - han estat aturades per ordre del 
Ministeri de Medi Ambient, argumentant que manca alguna condició tècnica en el projecte 
aprovat i adjudicat per ells mateixos. L’equip de govern – va afegir - està mantenint reunions i 
converses amb la Direcció general de Medi Ambient i estem fent un seguiment del tema des de 
tots els fronts oberts, mantenint contactes tant amb Madrid com amb la Delegació a Catalunya. 
En aquests moments, la nostra postura passa perquè es reanudin les obres segons el projecte 
aprovat amb l’objectiu de que estiguin completament enllestides abans de l’estiu.  
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES 
 
 
1) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ICV-EUiA  

EN RELACIÓ A LA LLEI DE FOSSES 
 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal d’ICV-EUiA, en 
relació a la Llei de Fosses,  declaració que, després del debat i un cert consens entre els grups 
que finalment votarien a favor, diu així en la seva part dispositiva:  
 
PRIMER.- Mostrar la satisfacció de l’Ajuntament de Gavà per aquesta Llei de Fosses que 
reconeix legalment el dret de la ciutadania a reclamar a l’administració informació sobre un 
familiar desaparegut/da durant la Guerra Civil Espanyola i que d’aquesta manera hi hagi una 
norma a seguir per qualsevol futur govern. 
 
SEGON.- Mostrar la satisfacció de l’Ajuntament de Gavà per l’anunci fet pel Govern de la 
Generalitat de Catalunya de l’exhumació de la fossa comuna de Gurb, un desig que sempre hem 
estat acompanyant per tal que es fes justícia amb les famílies i que es pogués recuperar la 
memòria històrica del nostre poble. 
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TERCER.- Informar d’aquests acords al Govern Espanyol, als grups parlamentaris al Congrés 
dels Diputats i Diputades, al Govern de Catalunya, als grups parlamentaris del Parlament de 
Catalunya, al Departament d'Interior, Relacions Institucionals i Participació de Catalunya i a la 
ciutadania de Gavà a través dels mitjans de comunicació. 
 
La Declaració política va ser aprovada per disset (17) vots a favor (12 PSC, 2 ERC, 2 ICV-
EUiA i 1 CiU), un (1) en contra (C’s)  i tres (3) abstencions (3 PP), donant-se per tant el vot 
favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
En primer lloc, la portaveu del Grup municipal d’Iniciativa-Esquerra Unida, Sra. Emma Blanco, 
va procedir a donar lectura al text de la Declaració Política presentada, a la part dispositiva de la 
qual (que ha estat transcrita abans) ja havia estat incorporada una petita esmena d’ERC 
(substitució de Conselleria d’Interior i Relacions Institucionals per Govern de la Generalitat de 
Catalunya). 
 
Seguidament, va fer ús de la paraula el Sr. Miquel Ángel Ibáñez, en nom de Ciutadans, el qual va 
manifestar que la finalitat que es perseguia amb la declaració presentada, era plenament 
compartida pel seu grup municipal, que no era altra que el dret de la ciutadania a reclamar a 
l’administració informació sobre un familiar desaparegut durant el transcurs de la guerra civil. Ara 
bé, atès que estava en marxa la futura Llei de fosses, que naixia amb la voluntat de difondre el dret 
esmentat anteriorment, el Sr. Ibáñez va indicar que el grup municipal de Ciutadans entenia que fer 
ara aquesta declaració només podia tenir com a intenció la de capitalitzar de forma partidista 
aquesta llei. A més, va dir que hi havien paràgrafs que no compartien, però que calia comentar. El 
primer, que per tal de respectar els sentiments dels familiars de les persones mortes durant la 
guerra civil, el Sr. Ibáñez va assenyalar que considerava que només els familiars tenien dret a 
demanar l’exhumació, oposant-se a que es podés fer a petició d’una institució, ni que fos sense 
ànim de lucre i dedicada a la recuperació de la memòria històrica. En segon lloc, llegint la 
declaració que es proposava, el Sr. Ibáñez va dir que es podia veure que en relació als quatre 
gavanencs enterrats, la declaració parlava de “víctimes de la repressió”, mentre que al diari 
Bruguers, en el núm. 292, s’afirma que eren soldats caiguts i gavanencs que van morir a la guerra 
civil, la qual cosa portava al Sr. Ibáñez a dir que Ciutadans s’oposava a la utilització interessada 
d’unes víctimes innocents. En un altre paràgraf es deia que hi havia el deure de les institucions 
democràtiques de treballar per a què no es continués amb la idea de que la segona república 
espanyola, un dels pocs sistemes de govern democràtics que havia tingut l’Estat espanyol, va ser 
la causa de la guerra civil. Doncs bé, pel Sr. Ibáñez, també les institucions democràtiques tenien el 
deure de no posar com a exemple de democràcia paradisíaca la segona república espanyola, 
perquè tampoc es podia oblidar que durant aquest període es va empresonar, tortura i assassinar 
per motius polítics i religiosos. Per anar cap el futur, va dir el Sr. Ibáñez, calia mirar enrera per 
aprendre i corregir errors, però si es mirava constantment el passat, pensant treure rèdits polítics, el 
risc era topar de cop amb el que teníem davant i que no havíem vist. Igual que la veritat de 
l’anomenat bàndol republicà, havia sobreviscut a la força del franquisme, la veritat de la història 
sobreviuria també a l’actual intent de tergiversació històrica. Per tot això, va dir el Sr. Ibáñez, el 
grup municipal de Ciutadans de l’Ajuntament de Gavà, tot i estar d’acord amb la Llei de fosses, 
votaria en contra d’aquesta declaració.              
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A continuació va intervenir la Sra. Raquel Sánchez, en nom del grup municipal socialista, indicant 
que el seu grup subscrivia totalment la declaració política presentada per ICV- EUiA, entenent que 
responia a la voluntat i al compromís del Govern de la Generalitat de Catalunya de recuperar la 
memòria democràtica. Això, de conformitat amb el que deia l’Estatut i també la moció 
parlamentària que va ser aprovada per unanimitat l’any 2003. D’altra banda, la Sra. Raquel 
Sánchez va dir que volia manifestar la seva satisfacció perquè des d l’Ajuntament de Gavà en els 
darrers anys també s’havia fet públic i palès aquest compromís amb la recuperació de la memòria 
històrica, a través de les tasques de sensibilització i de divulgació sobre els períodes de la segona 
república i també de la guerra civil, que s’havien dut a terme sobre tot des del Centre d’Història de 
la nostra ciutat, bé a través de publicacions o exposicions, bé mitjançant el foment de la recerca. A 
més, la Sra. Sánchez va dir que tampoc es podia oblidar la reivindicació constant i reiterada 
d’aquest ajuntament per a l’exhumació d’aquells gavanencs que van perdre la vida al front i que 
en trobaven en aquella fossa de Gurb. Des de l’ajuntament de Gavà s’havien tramés els estudis 
històrics previs necessaris per determinar els fets, les circumstàncies de la seva desaparició i la 
ubicació de la fossa, així com també l’oferiment de l’espai necessari en el cementiri per inhumar 
les restes dels gavanencs que podessin ser identificats. A aquests efectes, la Sra. Sánchez va dir 
que tot l’anterior havia permès que la fossa de Gurb fos la primera sobre la qual es comencés a 
treballar, i que serviria per determinar la metodologia a la futura llei. Així les coses, la Sra. 
Sánchez va dir que el grup municipal socialista destacava la importància del fet de seguir 
treballant i vetllant pel coneixement i manteniment de la memòria històrica de Catalunya, com a 
patrimoni col·lectiu que testimoniava la resistència i la lluita pels drets i llibertats democràtiques, i 
per tant, d’aquelles iniciatives institucionals que es fessin amb aquesta finalitat     
 
A continuació, va tornar a fer ús de la paraula la Sra. Emma Blanco, la qual va dir que el seu grup 
acceptava el posicionament de cada grup polític, per bé que per ICV-EUiA, com també havia dit 
la Sra. Raquel Sánchez, companya del grup municipal socialista, era molt important la recuperació 
de la memòria històrica, com una eina de futur que ens servís per no tornar a repetir segons quines 
situacions, i a la vegada, per fer també justícia sobre situacions que s’havien donat en el passat. En 
aquest sentit, la Sra. Blanco va dir que, agradés o no, la història era la que era, de tal manera que 
en cap moment es podia posar en dubte que la Segona República va ser escollida 
democràticament, recordant a aquests efectes que en la història del nostre país, poques vegades 
s’havia pogut gaudir d’un període democràtic, i que un d’ells havia estat precisament la Segona 
República. 
 
De la seva banda el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va dir que seria molt breu, i que amb la 
seva intervenció només pretenia indicar que, a part del fet d’estar totalment d’acord amb la 
declaració presentada i del fet de l’esmena que el seu grup havia formulat i que havia estat 
acceptada, volia fer referència a una qüestió, de les moltes que es podrien plantejar, referent al fet 
de que una de les moltes coses que es podrien saber obrint les fosses, era saber finalment quina, de 
les dues suposades i hipotètiques veritats que giraven a l’entorn de la mort d’aquests soldats de 
lleva gavanencs, era la bona, és a dir, que finalment es podria saber realment de què van morir, 
atès de que, d’una banda, hi havia la versió de que la seva mort s’havia produït en combat, i 
d’altra, que aquests soldats havien estat executats. Així doncs, a part del fet de que aquests 
gavanencs havien estat enterrats com a gossos, el Sr. Reyes va recordar que “el ejército de 
ocupación de Cataluña” havia dit dos dies abans que ja no es podia executar a cap soldat en 
combat, pel fet precisament de ser soldats, per bé que - va dir el Sr. Reyes - com li va passar al seu 
propi pare, a 14 km d’allà, va estar a punt de ser executat aquell mateix dia, soldats que amb prou 
feines tenien setze o disset anys. Per això, va reiterar, era molt important procedir a l’obertura 
d’aquestes fosses, perquè era la única manera de saber com van morir aquests gavanencs. 
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En tot cas, i per acabar, el Sr. Alcalde va manifestar que com a ajuntament, teníem el deure de 
portar aquests gavanencs a la nostra ciutat, fet aquest que seria possible gràcies al Govern de la 
Generalitat i amb la decidida voluntat dels familiars.         
 

---------- 
 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les 
dinou hores, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe. 
   
         L’Alcalde                                                                                              El Secretari 
 
 
 
 
Joaquim Balsera García                                                                     Guillermo de Prada Bengoa 
 
 
 


